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Sak 133/11  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.08.2011  
 
Arkivsak: 201100172 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 24.10.11 133/11  
 
RAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PER 31.08.2011  
 

Innledning og hovedkommentar økonomi 
I denne saken presenteres bydelens økonomi- og tjenesteproduksjon per 31.08.2011.  
Årsprognose per august er et merforbruk på 1,86 mill. kroner. Ved forrige rapportering som var 
per juli var prognosen et merforbruk på 2,86 mill. kroner.  
De største endringene siden forrige måned er knyttet til TT og hjemmetjenesten.  
 
Prognosen per august består 
av:  
Økonomisk sosialhjelp 3 000 
Barnevern 2 400 
Barnehager 1 200 
Hjemmetjenesten (3 500)
Funksjonshemmede 18-66 år (1 300)
TT (300)
Kjøp sykehjemsplasser (2 100)
Fagsenter barn og unge (1 660)
Psykiatri (1 300)
Øvrige tjenester 1 695 

SUM (1 865)
 
 

Kommentarer for det enkelte tjenesteområde 
 

Funksjonsområde 1, helse, sosial og nærmiljø 
 

Per august 2011 
budsjett hittil 

i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose pr 

aug 11 

Bydelsutvalg/komiteer 1 000 703 297 1 506   
Bydelsadministrasjon 25 727 24 067 1 660 39 474  (500)
Bydelsavsetning (1 726) 678 (2 404) (40 545) 0 
Annet forebyggende helsearbeid 1 388 1 180 208 2 004  60 
Fysio/ergo-tjenester 12 828 11 918 910 18 057  (75)
Botilbud rus 2 679 3 153 (474) 4 019  (600)
Kommunalt disponerte boliger 246 410 (164) 2 656  (110)
Barn og kultur felles 1 209 1 005 203 1 875  40 
Sysselsettingstiltak 18 179 20 686 (2 507) 27 469  200 
Sosialtjenesten/Boligkontoret 22 652 18 853 3 800 34 011  600 
HELSE, SOSIAL OG NÆRMILJØ 84 183 82 653 1 530 90 526  (385)
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100/120/130/180 Bydelsadministrasjonen 
Det er en prognose om merforbruk på 0,5 mill. kroner. Hovedårsaken er høyere utgifter til 
midlertidig uførepensjon enn budsjettert. Dette oppveies noe av ubrukte lønnsmidler.  
 
190 Reserve/avsetninger 
Det er forventet at området går i balanse. 
 
233 Annet forebyggende helsearbeid 
Prognosen er et mindreforbruk på kr 75 000, hovedsakelig gjelder dette Familiesenteret.  
 
241 Ergo/fysioterapi 
Prognosen er et merforbruk på kr 75 000. Dette er innen området ergo- og fysioterapi for barn og 
skyldes høyere husleie enn budsjettert. 
 
243 Rus 
Det meldes en prognose merforbruk på området på kr 600 000. Dette er en økning på kr 100 000 
fra prognosen i juli og er knyttet til nye brukere i rusmiddeletatens institusjoner.  
 
265 Kommunalt disponerte boliger 
Prognosen er uendret fra forrige måned, det forventes et merforbruk på kr 110 000, primært 
knyttet til tomgangsleie på noen områder. 
 
385 Barn og kultur felles 
Det er forventet at området går i balanse. 
 
273/275/276 Introduksjonsordning, kvalifisering, aktive tiltak og VTA-plasser psykiatri 
Det forventes et mindreforbruk på området samlet sett på kr 200 000. 
Introduksjonsordningen: Per august er det 46 aktive deltakere i programmet, og bydelen har bosatt 
22 av bydelens kvote på 32 flyktninger.   
Kvalifiseringsprogrammet: Det meldes et mindreforbruk på kr 0,5 mill. Dette er relatert til at 
gjennomsnittlig antall deltakere hittil år er lavere enn budsjettert og det er ikke forventet at dette 
tas igjen resten av året.  Per august er det 77 deltakere i programmet og gjennomsnittlig antall 
deltakere hittil i år er 83 per måned, måltallet er 88,3.  
VTA-plasser (varig tilrettelagt arbeid): Bydelen har fått overført betalingsansvar for flere brukere i 
VTA enn forutsatt i budsjett og det ligger an til et merforbruk på kr 300 000. 
 
242/281 Sosialsenterdrift og boligkontordrift 
Det forventes et mindreforbruk for området på kr 600 000, knyttet til strukturell ledighet og 
sykelønnsrefusjon.  
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Funksjonsområde 2a barnehager 
 

Per august 2011 
budsjett hittil 

i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose pr 

aug 11 

Barnehager 238 885 234 611 4 274 361 991  1 200 
Styrket tilbud til førskolebarn 12 562 11 820 742 19 636  230 
BARNEHAGER 251 447 246 431 5 016 381 627  1 430 

 
201/221 Barnehager   
Det positive avviket på barnehageområdet skyldes i hovedsak lavere lønnsutgifter og høyere 
sykelønnsrefusjoner enn budsjettert. I tillegg er det forventet en merinntekt oppholdsbetaling pga 
høyere utfakturert i august. 
 
211 Styrket tilbud til førskolebarn  
Prognosen er mindreforbruk på kr 230 000 og gjelder språkenheten ved familiesenteret, der det er 
økt statstilskudd og dermed merinntekter utover budsjett.   
Ressursenhet for førskolebarn forventes å gå i balanse. 
 
Funksjonsområde 2b Oppvekst 
 

Per august 2011 
budsjett hittil 

i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose pr 

aug 11 

Fritidsklubber og ungdomstiltak 11 109 9 589 1 520 15 819  300 
Helsetjenester barn og unge 12 559 11 787 771 19 413  350 
Barnevern 65 370 62 890 2 480 92 496  2 400 
OPPVEKST 89 037 84 266 4 771 127 728  3 050 

 
 
231 Fritidsklubber – ungdomstiltak 
Det forventes et mindreforbruk på kr 300 000, relatert til lavere lønnsutgifter enn budsjettert pga 
strukturell ledighet.   
 
232 Helsetjenester barn og unge 
Helsestasjons- og skolehelsetjenesten har et prognostisert mindreforbruk på kr 350 000. Dette er i 
hovedsak ekstra midler fra Oslo kommune sentralt, som fra før var dekket av prosjektmidler. 
 
244/251/252 Barnevern  
Prognose 2011 for barneverntjenesten totalt pr august er et mindreforbruk på 2,4 mill. kroner og 
dette består av forventet mindreforbruk på drift på 0,4 mill. kroner, mindreforbruk på tiltak i 
hjemmet på 5,1 mill. kroner og merforbruk på tiltak utenfor hjemmet på 3,3 mill. kroner 
 
Forrige måned var prognosen 2,2 mill kroner. Nettoendringen er bare på 0,2 mill kroner men det 
er større endringer mellom de ulike tiltakstypene.  
 
Tiltak i hjemmet: 
Det har vært lavere aktivitet hva gjelder mødrehjem / familiesenter og omfattende tiltak i hjemmet 
enn forutsatt i budsjett 2011. Det er tidligere meldt mindreforbruk lik faktisk mindreforbruk på 
rapporteringstidspunktet, med forventning om at aktiviteten ut året blir iht. 
budsjettforutsetningene. Siden man nå er såpass langt ut i regnskapsåret, er det nå gjort en 
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framskrivning av kjent aktivitet, samt at det er tatt høyde for en viss økning ut året.  Det er 
budsjettert med bruk av 3,5 plasser på mødrehjem/familiesenter mens forbruket hittil i år er 0,6 
plass. Til forebyggende tiltak i hjemmet er det budsjettert med 4,8 mill. kroner, men forbruk per 
august er bare 1,6 mill. kroner. Samlet for tiltak i hjemmet meldes derfor en prognose om 
mindreforbruk på 5,1 mill. kroner. 
 
Tiltak utenfor hjemmet: 
Prognosen er nå et merforbruk på 3,3 mill. kroner.  
Det består av et merforbruk på 3,9 mill. kroner på institusjonsplasseringer og et mindreforbruk på 
0,5 mill. kroner på fosterhjem, begge deler gjelder for barn under 18 år. Dette oppveies noe av 
prognose om mindreforbruk på 2,3 mill. kroner på ettervern og tiltak for ungdom over 18 år.  
 
På Bydelsavsetninger er det budsjettert med en kompensasjon for utgifter til dyre 
barnevernsinstitusjoner med 2,5 mill. kroner. Ut fra forbruket av slike plasser så langt i år 
forventes en lavere kompensasjon enn forutsatt. Det antas at denne kompensasjonen kan bli ca 1,3 
mill. kroner ut fra faktisk brukte dyre plasser. Det endelige kompensasjonen er imidlertid 
avhengig av innslagspunktet for kompensasjon. En kompensasjon på 1,3 mill kroner er beregnet ut 
fra en dekning av utgifter over kroner 7500 per døgn.  Prognosen på barnevern er redusert med 1,2 
mill kroner ut fra forventet lavere kompensasjon. 
 
Bruk av institusjonsplasser hittil i år er en plass over budsjett, men døgnprisene er høyere enn 
budsjettert, og derfor er det prognose om merforbruk. Ved utgangen av august er det 12 
institusjonsplasseringer, 1,3 plasser under måltall. I tillegg kommer 7 fosterhjem under institusjon 
hvorav 1 er over 18 år. Bydelens bruk av fosterhjem ligger noe under budsjett når det gjelder 
antall, men enhetskostnadene per fosterhjem ligger over budsjettert kostnad grunnet flere 
nyetableringer med høyere lønnskostnader. Ved utgangen av august er 49 barn / unge plassert i 
fosterhjem, herav er 8 over 18 år. Dertil kommer de nevnte plasseringene i fosterhjem under 
institusjon. Fosterhjem under institusjon telles som fosterhjem i statistikken, men behandles 
regnskapsmessig som institusjonsplass. I økonomirapporteringen inngår disse derfor under 
kommentarer for institusjon. 
 
Prognosen er basert på forventede utgifter for de barn og unge som er i tiltak pr. august. I tillegg er 
det tatt høyde for at det kan komme nye saker i høst. Prognosen er basert på at barneverntjenesten 
kan ha inntil fire nye plasseringer ut året, men at to kan skje i egne akutthjem, og kun to i form av 
kjøpte institusjonsplasser til gjennomsnittspris. 
 
 
Funksjonsområde 3 Pleie og omsorg    
 
 

Per august 2011 
budsjett hittil 

i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose pr 

aug 11 

Frivillighetssentraler og 
eldresentre 

4 535 4 569 (33) 6 752   

Pleie og omsorg felles 3 590 2 930 660 5 498   
Bestillerkontor 18+ 11 544 11 643 (100) 17 918   
Kjøp sykehjemsplasser 257 391 259 438 (2 047) 386 687  (2 100)
Egenbetaling eldre (52 561) (52 506) (55) (90 104) 1 000 
Tjenester til hjemmeboende 67+ 6 076 5 144 932 9 102  1 400 
Fagsenter  barn og unge 15 805 16 117 (312) 23 861  (1 660)
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Funksjonshemmede 18-66 år 39 632 40 521 (889) 59 500  (1 300)
Psykisk helse 29 045 30 564 (1 519) 42 288  (1 300)
Intermediær enhet 7780 8088 -307 4554 0
Hjemmetjenesten 84 219 86 669 (2 450) 128 361  (3 500)
Hjemmetjenester brukervalg 4 515 4 876 (362) 6 772  (500)
Botilbud til utviklingshemmede 36 600 38 085 (1 484) 56 928  (700)
TT-transport 13 321 12 531 790 22 813  (300)
PLEIE OG OMSORG 461 493 468 669 (7 176) 680 930  (8 960)

 
 
234 Frivillighetssentraler og eldresentre 
Området forventes å gå i balanse. 
 
254 Pleie og omsorg felles 
Området forventes å gå i balanse. Området omfatter en del felles husleier/telefoni/fagprogram osv, 
samt midler til prosjektet med ressursteam/vikarbyrå.  
 
253 Kjøp  av sykehjemsplasser  
 
Totalt antall sykehjemsplasser i bruk 2011 - per uke 

545

550

555

560

565

570

575

1 3 5 7 9 11 13 15 17 19 21 23 25 27 29 31 33 35

Bud 2011 Bud 2011 uke 52/2010 Res 2011 Gj.snitt
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Bruk av skjermede/forsterkede plasser 2011 – per uke 
 

114

116

118

120

122

124

126

128

130

132

1 3 5 7 9 11 13 15 17 19 21 23 25 27 29 31 33 35

Bud 2011 uke 52/2010 Res 2011 Gj.snitt

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Området har et prognostisert merforbruk på 2,1 mill. kroner per 31.08.2011.  
Bydelen ligger under måltall for kjøp av sykehjemsplasser, både somatiske og skjermede/ 
forsterkede plasser, og har stort sett gjort dette hele året. Per 19.09.2011 benytter bydelen totalt 
554 institusjonsplasser, 10 under måltall. Årsaken til at området likevel har en økt negativ 
prognose, er for det første utgifter til såkalte overliggerdøgn på sykehuset. Utgiften påløper ved 
opphold ut over 7 dager etter melding om at vedkommende er utskrivingsklar og koster kr 2000 
per døgn. I de tilfellene dette skjer er det fordi det ikke er ledige korttidsplasser. Prognose for 
betaling av overliggerdøgn utgjør det samme som ca 2 korttidsplasser.  
 
I tillegg må bydelen betale for vurderingsplasser og korttidsplasser ut over faste bestilte plasser, 
både for den dagen en pasient skrives inn og den dagen han skrives ut, selv om plassen blir belagt 
samme dag. Det beregnes således ikke døgnpris for en plass, men pris per pasient fra og med 
dagen denne skrives inn, til og med dagen personen skrives ut. 
Dette gi bydelen ekstrautgifter tilsvarende ca 1 plass i året.  
 
Det var planlagt en ny stilling på Bestiller 18+ og tiltak knyttet til denne, jf BU-vedtak i sak 32/11. 
Oppgavene til stillingen var primært opp mot utskrivningsklare på sykehus og ledelse av 
innsatsteam. Stillingen er foreløpig ikke besatt på grunn av mangel på relevante søkere, men vil 
bli vurdert på nytt i tilknytning til budsjett 2012.    
 
De viktigste tiltakene er fortsatt: 

- vurdere pasienter på sykehus   
- redusere liggedøgn på korttid og overliggerdøgn på sykehus (ut over 7 dager) 
- dagsenter kontra treffsentra 60+. Mål å styrke bruk av treffsentra 60+ 
- redusere bruk av skjermede plasser der det vurderes at det vil være riktigere å flytte til 

somatisk plass  
- riktig bruk av omsorgsboliger med tjenester 

 
Området, som omfatter egenbetalinger/vederlagsinntekter, forventes å få en merinntekt på  
1 mill kroner. Dette skyldes blant annet en øking av grunnbeløpet i folketrygden fra mai 2011. 
Man har imidlertid fått vite at etterbetalingen fra mai og juni vil bli sendt bruker direkte, uten at 
vederlag trekkes som tidligere. Det vil da innebære at økt vederlag for disse inntektene først vil 
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kunne foretas ved beregning av inntekt i 2012. Det samme gjelder for skattereduksjonen på 
pensjoner i desember. 
 
254 Tjenester til hjemmeboende 67+ 
Området omfatter omsorgslønn, innsatsteam og trygghetsalarm som har et mindreforbruk på 1,340 
mill. kroner. Herav gjelder 1,2 mill. kroner trygghetsalarm. Dette skyldes blant annet en 25 % 
reduksjon av utgiftene til trygghetsalarm etter at ny kontrakt er fremforhandlet mellom leverandør 
av trygghetsalarmer og Oslo kommune. Mindreforbruket skyldes i tillegg at det ikke er ansatt 
noen i stillingen som leder av innsatsteamet. 
 
234/253/254 Fagsenter barn og unge 
Det er lagt inn en prognose om merforbruk på 1,66 mill. kroner. Dette er knyttet til èn bruker som 
det er forventet at bydelen får ansvaret for høsten 2011 – anslått merutgifter 1 mill. kroner, samt 
økt og endret avlastning i 7 måneder, som gir en merutgift på kr 750 000. Enkelte andre vedtak 
utgår, eller er redusert. 
 
234/253/254 Funksjonshemmede 18-66  år 
Prognosen for området er et merforbruk på 1,3 mill. kroner. Dette er 0,4 mill. kroner lavere enn 
meldt ved forrige rapportering. Området omfatter kjøp av tjenester til funksjonshemmede, 
herunder til personer med utviklingshemming som avlastning/BPA (brukerstyrt personlig 
assistanse), støttekontakter og kjøp av bo- og dagtilbud. Reduksjonen av merforbruk er primært 
knyttet til både kostnader ved dagtilbud og botilbud. 
 
Budsjett 2011 inneholder forventning om avvikling av kjøp av botilbud for minst 3 personer som 
vil få tilsvarende tilbud i bydelens boliger. To personer har flyttet inn i bolig i bydelen siden siste 
rapportering. Tiltaket har ikke helårseffekt, slik at hele den forventede gevinsten ikke vil oppnås i 
2011, men ha full effekt fra 2012. Det samme gjelder anskaffelser. I budsjettet ligger det inne en 
forutsetning om anskaffelser av bo- og eventuelt dagtilbud, med en forventet økonomisk gevinst 
som det vil bli vanskelig å oppnå inneværende år. Det vil sannsynligvis bli gjennomført flere 
anskaffelser enn planlagt, men den økonomiske effekten blir noe mindre enn forutsatt. 
 
253 og 254 Psykisk helsearbeid 
Prognosen er et merforbruk på kr 1,3 mill. hvilket er en økning fra juli på kr 0,4 mill. Økningen er 
relatert til sykefravær og vikarutgifter i samlokaliserte boliger, samt økning i kostnader til 
brukerstyrt personlig assistent.  
Det er flere usikkerhetsfaktorer innenfor området knyttet til brukere som er under utredning, både 
når det gjelder nye brukere og gjennomføring av planlagte flyttinger.      
 
253 Intermediærenhet 
Enheten er et samarbeidstiltak mellom Oslo Universitetssykehus HF Ullevål og 4 bydeler. Partene 
deler på de budsjetterte utgiftene. Området forventes å gå i balanse. 
 
254 Hjemmetjenesten 
Hjemmetjenesten har vært gjennom en meget stor omstilling med betydelig reduksjon i stillinger, 
både innen ledelse/administrasjon og utførere. Så langt har omstilling knyttet til såvel ansatte som 
til vedtak blitt gjennomført som planlagt. Noen få årsverk ble holdt uten om overtallighet på grunn 
av permisjoner/langtidsfravær og disse har utløst noen utgifter i hjemmetjenesten til og med juli, 
 
Utfordringene på området er primært knyttet til omstilling av tjenesten når brukere velger privat 
hjemmesykepleie. Ved valg av privat leverandør må hjemmesykepleien klare å omstille seg raskt, 
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særlig der det dreier seg om omfattende vedtak. Dette forutsetter stor grad av smidighet og 
samarbeid mellom basene, for å utnytte ressursene best mulig.  
 
Området viser i dag et prognostisert merforbruk på 3,5 mill. kroner. Av dette skyldes kr 300 000 
utgifter til drift av korttidsenheten i Harry Fetts vei og kr 200 000 ombygging/utvidelse av 
spisegruppa i Utmarkveien. Det forventes at dette er utgifter som er med på å redusere utgifter til 
sykehjemsplasser.  
 
Prognosen forutsetter videre at prosjektet med Xtrapersonell halveres fra 9 til 4,6 vakter per uke ut 
året. Samtidig ser man på tabellen at antall brukere, som gikk ned fra slutten av november 2010 og 
til ultimo mai 2011, nå er gått noe opp igjen, og det samme gjelder antall vedtakstimer. Prognosen 
forutsetter derfor også tett samarbeid med bestillerkontoret for å ha kontroll på vedtaksnivået. 
Antall utførte timer er nå noe høyere enn antall vedtatte timer/planlagte timer. 
 

Rapportering hjemmetjenester 

Dato 
Mål 

2011
28.11.
2010 

31.1. 31.3. 30.4. 31.05. 30.6. 21.08. 19.9.

Kommunal hjemmesykepleie              
Antall brukere   1006 920 939 886 863 892 886 888
Vedtakstimer   3597 2762 2530 2391 2262 2442 2448 2492

Snitt antall vedtakstimer pr bruker 2,75  3,58 3,00 2,59 2,70 2,62 2,72 2,76 2,81
Private hjemmesykepleie         

Antall brukere   4 6 6 6 8
Vedtakstimer   89 78 56 56 73

Snitt antall vedtakstimer pr bruker   22,3 13,0 9,3 9,3 9,1
Kommunal hjemmehjelp              

Antall brukere  1100  1204 1168 1172 1152 1157 1160 1158 1160
Vedtakstimer  1342  1350 1290 1313 1296 1331 1351 1350 1359

Snitt antall vedtakstimer pr bruker  1,22  1,12 1,10 1,10 1,13 1,17 1,16 1,17 1,17
Private hjemmehjelp              

Antall brukere 215  206 201 212 219 222 228 227 226
Vedtakstimer 340  370 360 369 383 378 381 380 380

Snitt antall vedtakstimer pr bruker 1,58  1,8 1,79 1,74 1,75 1,68 1,67 1,67 1,68
SUM hjemmesykepleie inkl private         

Antall brukere 928 1006 920 939 890 869 898 892 896
Vedtakstimer 2552 3597 2762 2530 2480 2340 2478 2504 2565

SUM praktisk bistand inkl private         
Antall brukere  1410 1369 1384 1371 1379 1388 1385 1386
Vedtakstimer  1720 1650 1682 1679 1709 1732 1730 1739

 
254   Hjemmetjenesten brukervalg 
Området viser et prognostisert merforbruk på praktisk bistand på kr 500 000, knyttet til 
vedtakstimer.  
 
Ordningen brukervalg hjemmesykepleie trådte i kraft fra 01.04.2011. Det er mulig å velge privat 
leverandør for tjenester dag/aften og natt. Natt-tjenesten er skilt ut som egen tjeneste. Det er kun 
èn leverandør som tilbyr natt-tjeneste til 9 av Oslos 15 bydeler, herav til Bydel Østensjø.  
Siden 01.04.2011 har det vært 10 brukere som har valgt privat leverandør. Per medio september er 
det 8. For kommunal utfører forventes en tilsvarende reduksjon, slik at området hjemmesykepleie 
samlet skulle gå i balanse. Dette har en ikke helt klart, også fordi nye oppdrag fører til at 
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reduksjonen ikke har blitt tilsvarende på den aktuelle basen. Utgiftene til privat leverandør 
posteres den aktuelle basen.  
 
Den kommunale tjenesten har redusert kjøp av en nattevakt fra vikarbyrå knyttet til 
omsorgsboligene og Harry Fetts korttidsboliger, med virkning fra mai 2011. Bydelens nattjeneste 
har overtatt denne oppgaven. 
 
234/254 Boliger for utviklingshemmede og dagsenteret Kjernehuset 
Samlet sett for boligene og dagsenteret for utviklingshemmede, forventes et merforbruk på 0,7 
mill. kroner.  En av boligene har mottatt to nye beboere i løpet av våren. De løpende utgiftene til 
dette vil dekkes av lavere kostnader på Bestillerkontoret 18 +, for tjenester som i dag kjøpes. Dette 
er derfor ikke en del av prognosen om merforbruk. Imidlertid medførte flyttingen en del ekstra 
utgifter i forbindelse med flytteprosessen. Det er særlig en av boligene som har et større 
merforbruk. De økte utgiftene (merforbruket) knytter seg til økte lønnsutgifter til 
kostnadskrevende brukere, hvor bydelen vil få statlig refusjon på 80 %. 
 
733 TT-kjøring 
Det er satt en prognose på et merforbruk på kr 300 000. Prognosen er betydelig redusert siden 
forrige rapportering og skyldes at bydelen nå har fått både endrede fakturaer og fakturagrunnlag 
for årets 8 første måneder. I tillegg har bydelen mottatt 2 mill. kroner som en kompensasjon for 
problemene i starten av året knyttet til TT-ordningen. 
I siste rapportering ble det beskrevet at en mekanisk framskrivning av det bydelen da hadde fått av 
fakturaer, ville innebære nærmere 5,1 mill. kroner i merforbruk på området. Man forventet 
imidlertid en reduksjon i utgiftene etter de tre første månedene og prognosen ble derfor satt til et 
merforbruk på 2 mill. kroner.  Det var da hensyntatt at bydelen forventet en refusjon på ca 2 mill. 
kroner, jf. Byrådssak 089/2011. 
 
 
 
Funksjonsområde 4 Økonomisk sosialhjelp 
 

Per august 2011 
budsjett hittil 

i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose pr 

aug 11 

ØKONOMISK SOSIALHJELP 32 147 29 542 2 605 48 220  3 000 

 
 
470 Sosialhjelp 
Det forventes et mindreforbruk på 3 mill kroner. Prognosen er uendret fra juli. 
Per august er gjennomsnittet hittil i år på henholdsvis 406 klienter per måned og kr 9 651 i 
utbetaling per klient. Dette er godt under måltallet for året. Den positive utviklingen forventes å 
vedvare bl.a. pga fortsatt lave ledighetstall samt stabil og god oppfølging fra veilederne i NAV.    
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Utviklingen i antall klienter og gjennomsnittlig utbetaling av økonomisk sosialhjelp: 

Resultat og måltall 
økonomisk sosialhjelp 

Res 
2010 

1 
 2011 

2 
2011 

3 
2011 

4 
2011 

5 
2011 

6 
2011 

7 
2011 

8  
2011 

Måltall 
2011 

Gj.sn. antall klienter med 
utbetalt sosialhjelp  

460 380 420 431 400 481 393 360 380 450 

Gj.sn. brutto utbetalt per 
klient per mnd -
regnskapstall  

10 270 9 261 9 834 9 883 8 961 10 107 9932 9542 9685 10 000 

 

Netto sosialhjelp pr måned 

2 500 000

3 000 000

3 500 000

4 000 000

4 500 000

5 000 000

5 500 000

6 000 000

6 500 000

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12

2008 2009 2010 Bud 2011 2011

||
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Per august 2011 
budsjett hittil 

i år 

korrigert 
regnskap 
hittil i år 

korr avvik 
hittil i år 

totalt års-
budsjett 

års-
prognose pr 

aug 11 

Bydelsutvalg/komiteer 1 000 703 297 1 506  0
Bydelsadministrasjon 25 727 24 067 1 660 39 474  (500)
Bydelsavsetning (1 726) 678 (2 404) (40 545) 0 
Annet forebyggende helsearbeid 1 388 1 180 208 2 004  60 
Fysio/ergo-tjenester 12 828 11 918 910 18 057  (75)
Botilbud rus 2 679 3 153 (474) 4 019  (600)
Kommunalt disponerte boliger 246 410 (164) 2 656  (110)
Barn og kultur felles 1 209 1 005 203 1 875  40 
Sysselsettingstiltak 18 179 20 686 (2 507) 27 469  200 
Sosialtjenesten/Boligkontoret 22 652 18 853 3 800 34 011  600 
HELSE, SOSIAL OG NÆRMILJØ 84 183 82 653 1 530 90 526  (385)
Barnehager 238 885 234 611 4 274 361 991  1 200 
Styrket tilbud til førskolebarn 12 562 11 820 742 19 636  230 
BARNEHAGER 251 447 246 431 5 016 381 627  1 430 
Fritidsklubber og ungdomstiltak 11 109 9 589 1 520 15 819  300 
Helsetjenester barn og unge 12 559 11 787 771 19 413  350 
Barnevern 65 370 62 890 2 480 92 496  2 400 
OPPVEKST 89 037 84 266 4 771 127 728  3 050 
Frivillighetssentraler og 
eldresentre 

4 535 4 569 (33) 6 752   

Pleie og omsorg felles 3 590 2 930 660 5 498   
Bestillerkontor 18+ 11 544 11 643 (100) 17 918   
Kjøp sykehjemsplasser 257 391 259 438 (2 047) 386 687  (2 100)
Egenbetaling eldre (52 561) (52 506) (55) (90 104) 1 000 
Tjenester til hjemmeboende 67+ 6 076 5 144 932 9 102  1 400 
Fagsenter  barn og unge 15 805 16 117 (312) 23 861  (1 660)
Funksjonshemmede 18-66 år 39 632 40 521 (889) 59 500  (1 300)
Psykisk helse 29 045 30 564 (1 519) 42 288  (1 300)
Intermediær enhet 7780 8088 -307 4554 0
Hjemmetjenesten 84 219 86 669 (2 450) 128 361  (3 500)
Hjemmetjenester brukervalg 4 515 4 876 (362) 6 772  (500)
Botilbud til utviklingshemmede 36 600 38 085 (1 484) 56 928  (700)
TT-transport 13 321 12 531 790 22 813  (300)
PLEIE OG OMSORG 461 493 468 669 (7 176) 680 930  (8 960)
Økonomisk sosialhjelp 32 147 29 542 2 605 48 220  3 000 
ØKONOMISK SOSIALHJELP 32 147 29 542 2 605 48 220  3 000 

BYDEL ØSTENSJØ 918 307 911 561 6 746 1 329 031  (1 865)

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.08.2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 134/11  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 30.09.2011  
 
Arkivsak: 201100172 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 24.10.11 134/11  
 
RAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PER 30.09.2011  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 135/11  Tertialrapport og statistikk per 31.08 2011  
 
Arkivsak: 201000048 
Arkivkode: 101.2 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 17.10.11  
Omsorgskomite 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 57/11  
Råd for funksjonshemmede 18.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 135/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TERTIALRAPPORT OG STATISTIKK PER 31.08 2011  
 
Vedlagt følger bydelens tertialrapport og statistikk for 2.tertial 2011- 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tertialrapport og statistikk 2.tertial 2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avd.sjef plan og økonomi 
 
Vedlegg: tertialrapport per 31.08.2011  
    tertialstatistikk per 31.08.2011 
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Sak 136/11  Status for oppfølging av BU-vedtak per august 2011  
 
Arkivsak: 201100573 
Arkivkode: 102.9 
Saksbehandler: Tove Stien 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 17.10.11  
Ungdomsrådet 17.10.11  
Eldrerådet 17.10.11  
Omsorgskomite 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 58/11  
Råd for funksjonshemmede 18.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 136/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
STATUS FOR OPPFØLGING AV BU-VEDTAK PER AUGUST 2011  
 
Bakgrunn: 
Vedlagt følger en oversikt over status per august 2011 for vedtak fattet av bydelsutvalget i 
forbindelse med budsjettbehandlingen 2011, samt vedtak fattet i løpet av året f.o.m. forrige 
rapportering i BU-møtet 18.10.2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status for oppfølging av BU-vedtak per august 2011 tas til etterretning 
 
 
 
Tove Stien /s 
bydelsdirektør 
 
Vedlegg: Status for oppfølging av BU-vedtak per august 2011 
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Sak 137/11  Månedsrapport barneverntjenesten per august 2011  
 
Arkivsak: 201000080 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 17.10.11 59/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 137/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
MÅNEDSRAPPORT BARNEVERNTJENESTEN PER AUGUST 2011  
 
Bakgrunn: 
Med dette fremlegges månedlig rapportering til bydelsutvalget om situasjonen innenfor 
barnevernområdet per 30.08.2011.  
 
Saksframstilling 
Meldinger og undersøkelser  
Antall nye meldinger som innkom til barneverntjenesten i august var 22. Dette tilsvarer et 
gjennomsnitt så langt i 2011 på 38 meldinger pr måned. Det har i juli og august vært en 
nedadgående trend for meldinger, i tråd med erfaringene tidligere år. Gjennomsnittet 2010 var 34 
meldinger pr måned.  
 
Antall barn og unge under tiltak  
Barneverntjenesten har hatt en nedadgående trend i antallet saker totalt sett, og det er tiltak i 
hjemmet som er redusert mest. Dette skyldes i hovedsak tettere oppfølging og evaluering som har 
redusert tiltakstiden betraktelig.  
Andelen barn i institusjon er gått ned så langt i år, og det har vært jobbet systematisk med tiltak 
for å redusere risiko på området. Det har så langt i år vært kun 8 akutte plasseringer, mot 35 i 
2010. Det er endelig rekruttert fosterhjem til alle barn som har ventet på dette.  
 
Rapportering på oppfølging av lovkrav frister, tiltak og fosterhjem 
Bydelsutvalget har bedt om rapportering på oppfølging av fosterhjem gjennom 2011. Det 
rapporteres per tertial, og det vises til Tertialrapport 2. tertial, som legges fram som egen sak. I 
korte trekk har barneverntjenesten en god utvikling for alle lovkrav, og prognosen for 2011 ligger 
an til å gi det beste resultat på disse områdene siden bydelssammenslåingen. Det er omsorgs- og 
tiltaksplaner i 100 % av sakene, og en tydelig reduksjon av fristoverskridelser i undersøkelses-
sakene. De siste års økning i tilsyns- og oppfølgingsbesøk i fosterhjem fortsetter også i 2011. Det 
jobbes systematisk med oppfølging av lovkrav. Tjenesten evaluerer systematisk effekt av de tiltak 
som er iverksatt for å sikre bedre oppfølging av lovkrav, og tiltakene og praksis justeres som følge 
av dette.    
 



 

 
 
 
 

BU  TABELL 2011 
Tiltakstype 

Res 
08 

Res 
09 

Res 
10 

   
1/11 

 
2/11 

  
3/11 

 
4/11 

  
5/11 

  
6/11 

 
7/11 

 
8/11

Plan 
2010

Sum barn og unge under tiltak i 
barnevernet 

 
285 

 
331 

 
271 

 
265 

 
254 

 
256 

 
265 

 
269 

 
250 

 
236 

 
226 

 
- 

 
Antall meldinger:  

 
320 

 
379 

 
413 

 
41 

 
40 

 
47 

 
45 

 
34 

 
50 

 
28 

 
22 

 
- 

Antall barn og unge under tiltak 
utenfor familien: 

 
92 

 
91 

 
100 

 
105 

 
101 

 
102 

 
105 

 
105 

 
101 

 
103 

 
101 

 
- 

Antall barn og unge under tiltak 
innenfor familien: 

 
193 

 
240 

 
171 

 
175 

 
158 

 
161 

 
169 

 
165 

 
151 

 
135 

 
116 

 
- 

 
Institusjonstiltak og beredskapshjem 

 
22 

 
17 

 
19 

 
15 

 
14 

 
16 

 
14 

 
14 

 
16 

 
12 

 
12 

 
13,3 

 
Fosterhjem under institusjon 

   
10 

 
8 

 
8 

 
8 

 
8 

 
8 

 
7 

 
7 

 
7 

 
9 

 
Andre fosterhjem  

 
49 

 
51 

 
51 

 
50 

 
49 

 
49 

 
49 

 
49 

 
49 

 
49 

 
49 

 
57 

 
Hybel forsterkt oppfølging / kjøpte 

 
10 

 
11 

 
5 

 
5 

 
5 

 
5 

 
5 

 
4 

 
3 

 
3 

 
3 

 
2 

 
Hybel oppfølging Ofot 

 
11 

 
12 

 
18 

 
17 

 
17 

 
17 

 
18 

 
18 

 
18 

 
19 

 
17 

 
20 

Bofelleskap enslige mindreårige 
asylsøkere 

  
5 

 
7 

 
7 

 
7 

 
7 

 
8 

 
8 

 
8 

 
10 

 
10 

 
8 

 
Familiesenter 

 
3 

 
3 

 
1 

 
1 

 
0 

 
0 

 
0 

 
1 

 
0 

 
0 

 
1 

 
3,5 

 
Ettervern  

 
36 

 
36 

 
36 

 
39 

 
39 

 
43 

 
43 

 
42 

 
41 

 
40 

 
39 

 
- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 





Intern kvalitetsevaluering av meldinger og undersøkelser 
På bakgrunn av en økning i antallet henlagte meldinger og undersøkelser (jf nedgang i barn 
under tiltak), har barneverntjenesten gjennomført en intern kvalitetsevaluering. Det ble leid inn 
en ekstern fagperson som fikk i oppdrag å gjennomgå alle meldinger og undersøkelser i fire 
fastlagte perioder mellom høsten 2009 til vinter 2011. I tillegg ble meldinger på nylig henlagte 
undersøkelser våren 2011 gjennomgått av teamlederne. 
 
Det ble formulert 5 spørsmål for gjennomgangen, og under følger spørsmål og kort om funn for 
hvert av områdene: 
 
1. Meldes det på mindre alvorlige forhold nå enn før, og kan dette i så fall forklare den 

forholdsmessige økningen i antall meldinger?  
Det meldes ikke på mindre alvorlige forhold enn tidligere. Utvalget synes tvert i mot å 
indikere flere / mer sammensatte risikofaktorer enn tidligere. Økning i voldssaker. 
 

2. Er terskelen for å henlegge meldinger endret siden 2009? 
Gjennomgangen viser at det ikke er funnet endring i praksis for henleggelse av meldinger. 
Alvorlighetsgrad vurderes likt som tidligere, men meldinger som omhandler behov for hjelp 
etter annet lovverk (f.eks. psykiatri), hvor det ikke fremkommer bekymring for barnets 
omsorgssituasjon i hjemmet, henlegges med informasjon til familien og melder om 
vurdering og kontaktinformasjon om rett instans. 
 

3. Er terskelen for å avslutte undersøkelse med tiltak endret siden 2009? 
Det fremkommer ikke tydelig endring i barnevernets vurdering av behov for tiltak, men 
flere undersøkelser avsluttes pga mangel på samtykke til hjelpetiltak. 
 

4. Er undersøkelsene tilstrekkelig grundige / har de rett omfang / rett undersøkelsesmetode i 
forhold til bekymringen? I hvilken grad er det sammenheng mellom innhold i melding, 
undersøkelse og tiltak? 
Det synes å være en kvalitetsøkning for noen undersøkelser, særlig der undersøkelsene er 
gjennomført med klar struktur f.eks. ved hjelp av START-møter. Samtidig fremkommer en 
kvalitetsreduksjon for andre undersøkelser som synes å være relatert til manglende 
samarbeidsrelasjon til familien. 

 
5. Hvorfor kommer saker i retur? 

Hovedandelen av sakene som kommer i retur synes ikke å kunne relateres til mangler ved 
tidligere undersøkelse, men relateres til endringer i situasjon eller motivasjon for tiltak. 
Imidlertid er det også et mindretall saker hvor undersøkelsene ikke har vært tilstrekkelige / 
man ikke har fått til god nok samarbeidsrelasjon.  

 
Konklusjon:  
Det er en økning i antall meldinger, og det er ingen indikasjon på overmelding. 
Henleggelsesprosenten er økt noe, men dette skyldes større grad av henvisning til rett instans, 
og vurderes som hensiktsmessig for familiene. Økningen i henleggelsesprosenten etter 
undersøkelse synes å være for høy, og det bør jobbes med at flere saker konkluderes med tiltak 
etter undersøkelse. Undersøkelsene viser både en reduksjon og en forbedring av kvalitet. 
START møter bedrer kvaliteten av undersøkelsene. Det er samtidig behov for 
kompetanseheving og en fastere struktur for gjennomføring av undersøkelser etter omlegging 
til generalistorganisering. Det må samtidig jobbes med relasjonelle ferdigheter for 
kontaktetablering. Det er ikke funnet økning i antall saker som kommer i retur etter 
undersøkelse for perioden under ett. Men det er funnet at enkelte saker er henlagt med 
bakgrunn i for lite grundige undersøkelser / manglende samarbeid / samtykke fra familien. 
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Tiltak:  
Det ble i mai / juni vurdert et behov for kompetanseheving for undersøkelser, og tema ble før 
sommeren satt opp på første fagmøte høsten 2011. Det er utviklet egen modell med en tydelig 
kvalitetsstruktur for undersøkelser som det er gitt opplæring i og som er tatt i bruk fra 
september. Modellen er knyttet opp til saksoppfølging med teamledere og saksdrøftinger av 
undersøkelser. Foreløpige erfaringer tyder på at modellen vil ivareta behovene for struktur og 
kvalitetssikring av undersøkelsene som framkom i evalueringen. Modellen vil fange opp noe av 
utfordringene med å komme i samarbeidsrelasjon slik at familier samtykker til nødvendige 
hjelpetiltak i større grad. 
 
Ettervern og oppfølging Ofot 
39 ungdommer hadde ettervernstiltak ved utgangen av august. Av disse får 15 oppfølging i 
egen bolig i regi av Ofot. I tillegg har to ungdommer under 18 år hybeltiltak. Noen av disse 
ungdommene har i perioder store utfordringer og behov for tett oppfølging og stor grad av 
tilgjengelighet fra de ansatte i avdelingen. 
 
Ettervern i fosterhjem er stabilt, og omfatter 8 ungdommer. 3 ungdommer har et forsterket 
ettervernstiltak, en i fosterhjem tilknyttet institusjon og to i forsterkede hybeltiltak. Ingen av 
disse tiltakene er i Oslo. 
 
Ved utgangen av juli jobbet Ofot med 24 tiltakssaker på bestilling fra barnevernkontoret. 
Omfanget i disse bestillingene er svært varierende, og det varierer også hvor lenge Ofot jobber 
med sakene. Det er en klar økning i antall bestillinger til Ofot fra barnevernkontoret. 
 
De to lokale akutthjemmene startet opp i midten av august, men de har så langt ikke hatt barn 
plassert. Det har imidlertid vært brukt mye tid på opplæring slik at de skal være best mulig 
rustet til å ta imot barn når behovet melder seg. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per august 2011 tas til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avd.sjef 
 



 

Sak 138/11  Strategier for helsefremmende og forebyggende 
folkehelsearbeid i Bydel Østensjø  
 
Arkivsak: 200500298 
Arkivkode: 202 
Saksbehandler: Kari Bjørneboe 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 17.10.11  
Ungdomsrådet 17.10.11  
Eldrerådet 17.10.11  
Omsorgskomite 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 60/11  
Råd for funksjonshemmede 18.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 138/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
STRATEGIER FOR HELSEFREMMENDE OG FOREBYGGENDE 
FOLKEHELSEARBEID I BYDEL ØSTENSJØ  
 
Bakgrunn: 
Bystyret behandlet i møte 19.05.10 sak 169 Folkehelseplan for Oslo 2009-2012. 
Punkt 5 i vedtaket lyder som følgende: 
Bystyret ber byrådet sikre at alle bydeler utarbeider egne strategier for forebyggende 
helsearbeid, som også inkluderer alle de ulike sektorene som kan utnyttes og videreutvikles til å 
jobbe mer med helsefremmende arbeid.  
Bydelenes strategier vil bli brukt i arbeidet med ny Folkehelseplan for Oslo som skal gjelde fra 
2013.  
Frist for innsendelse av strategier for helsefremmende og forebyggende folkehelsearbeid fra 
bydelene er satt til 1.oktober 2011. Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester er informert 
om bydelsutvalgets møtetindspunkt 24.10.2011. 
 
Saksframstilling: 
Hovedmålet med folkehelseplanen for Oslo er å redusere helseforskjellene i Oslo gjennom å 
forbedre helsen til utsatte grupper. 
For å nå hovedmålet skal strategiene være rettet mot høyrisikogrupper. 
De fleste av virkemidlene for å bedre folkehelsen ligger utenfor helsesektoren og den nye 
folkehelseplanen skal være basert på tverrfaglighet og tverrsektorielt samarbeid. 
Bydelens strategier for helsefremmende og forebyggende folkehelsearbeid vedlegges. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Strategier for helsefremmende og forebyggende folkehelsearbeid i Bydel Østensjø tilsluttes. 
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør        bydelsoverlege 
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Sak 139/11  Utviklingen i antall barnehageplasser, rapportering per 
september 2011  
 
Arkivsak: 201000587 
Arkivkode: 323.9 
Saksbehandler: Trine Løvsjø 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 61/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 139/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
UTVIKLINGEN I ANTALL BARNEHAGEPLASSER, RAPPORTERING PER 
SEPTEMBER 2011  
 
Bakgrunn: 
I BU-sak 209/10, Bydelsdirektørens forslag til budsjett 2011, ble følgende verbalvedtak fattet: 
”Bydelsutvalget ber om skriftlig rapport på utviklingen i antall barnehageplasser to ganger i året, i 
forbindelse med hovedopptak, og i etterkant av at barnehageåret har startet opp”. Siste framlagte 
sak til BU er sak 92/11. 
 
Saksframstilling: 
Saksframlegget gir et bilde av fremtidig behov for barnehageplasser, samt aktuelle 
barnehageprosjekter/ -tomter. Saken angir avslutningsvis status for hovedopptak 2011 og venteliste 
til barnehageplass, løpende opptak.  
 

Utviklings- og kompetanseetaten la fram befolkningsprognoser for Oslo kommune våren 2011. 
Prognosene viser at befolkningen i Oslo vokser. Veksten ser ut til å øke mest i Oslo Vest og 
Oslo Øst, innbefattet Bydel Østensjø, der en venter sterk vekst i antall barn i alderen 0 – 5 år. 
Tidligere prognoser har vist et synkende antall barn i alderen 0 – 5 år i bydelen. Iht 
befolkningsprognosen vil barnetallet i Bydel Østensjø øke fram mot år 2016, og dermed øker 
også behovet for barnehageplasser. Hovedutfordringen med full behovsdekning er å få balanse 
mellom behov og antall plasser, men unngå overkapasitet. Prognosene anslår at bydelen vil ha 
behov for flere barnehageplasser enn det planlagte prosjekter vil gi.  

Kontantstøtte 
Regjeringen har varslet i statsbudsjettet for 2012 at de vil foreslå å avvikle kontantstøtten for 
barn mellom 2 og 3 år og samtidig øke kontantstøtten for barn 1 til 1 ½ år. Dette kan ha 
betydning for søknader om barnehageplass, og når foresatte vil søke om plass for sitt barn.  
Bydelen har i dag 140 2-åringer med kontantstøtte, og er en av de bydelene med lavest andel 
kontantstøttemottakere.  
Erfaringstall viser at halvparten av antall barn i aldersgruppen verken mottar kontantstøtte eller 
søker om barnehageplass. Videre må det antas at en del 1-åringer vil vente med å søke om 
plass, da kontantstøttebeløpet er varslet å øke betydelig for disse, samt at søknadstidspunkt for 
barnehageplass vil endres som følge av endring i regelverket og fordeles jevnere utover året.  



Dersom man legger tallene alene til grunn, må det anslås at bydelen som følge av dette, kan ha 
behov for 70 barnehageplasser inn mot hovedopptak 2012.  
 
Framtidige behov for barnehageplasser 
Med utgangspunkt i antall barn bosatt i bydelen i 2011, 3391 barn mellom 1-5 år, og antall barn 
med plass i barnehage per 31.08.2011, 2794 barn, tilsvarer dette en dekningsprosent på 82,4 %. 
Antall barn i bydelen vil i følge prognosen øke til 3480 i løpet av 2011. Ved å bruke Oslo 
kommunes måltall for 2011 med dekningsprosent på 87 %, vil behovet for nye 
barnehageplasser innen utgangen av 2011 være 182 plasser, inkl endringer i behov grunnet i 
kontantstøtten. Det vil i hovedsak være behov for plasser for småbarn. 
 
Med bakgrunn i det antall plasser bydelen har under etablering, vil vi anta at bydelen vil kunne 
gi barn med lovfestet rett barnehageplass også i 2012, forutsatt realisering av prosjektene 
beskrevet i saken. Saken er beheftet med stor usikkerhet. Flere av prosjektene er usikre. Legges 
barnehageplasser ned, eller det bygges flere boliger i bydelen, vil behovet raskt kunne endres. 
 
Bydel Østensjø jobber tett sammen med KOU om prosjekter som kan gi en økning i antall 
barnehageplasser i bydelen, og KOU vil i løpet av høsten 2011 igjen vurdere tomter og  
eiendommer for nye barnehageprosjekter i bydelen i regi av Oslo kommune.  
For å avhjelpe behovet ble det i Oslo kommunes budsjett 2011, vedtatt at midlertidige 
barnehagelokaler ikke avvikles før kommunen kan tilby plass til flere søkere enn de som 
omfattes av lovfestet rett til barnehageplass. 
 
Permanente prosjekter som ferdigstilles i 2011 
Bøler menighetsbarnehage 
I forbindelse med åpning av nye Bøler kirke i august flyttet Bøler menighetsbarnehage inn i nye 
lokaler og utvidet med 9 småbarnsplasser.  
 
Planlagte/ mulige prosjekter i perioden 2012 – 2015 
Haakon Tveters vei 8  
Trygge Barnehager har kjøpt tomt hvor det planlegges bygging av en barnehage med inntil 90 
plasser. Prosjektet hadde som mål å være klart til oppstart august 2012. Utbygger oversendte i 
august 2011, planskisse for omregulering av tomten til formål barnehage, til Plan- og 
bygningsetaten. Det betyr at barnehagen tidligst kan være ferdig for oppstart høst 2013. Det er 
stort behov for nye barnehageplasser i området.  
 
Vassenga barnehage 
I forbindelse med rehabilitering av Vassenga barnehage, er det utarbeidet forslag til utvidelse av 
barnehagen. Generalforsamlingen i Tveita borettslag må gi sin tilslutning til rehabiliteringen, før 
den kan realiseres. Rehabiliteringen er planlagt gjennomført sommerhalvåret 2012 og vil etter 
planen gi 45 nye barnehageplasser. Vassenga barnehage eies av OBOS, og driftes av Bydel 
Østensjø. Barnehagen tar opp barn både fra Bydel Alna og Bydel Østensjø. Plassene vil tidligst 
kunne stå klare høsten 2012. Det er knyttet usikkerhet til om økningen vil bli realisert. 
 
Steinerbarnehage på Bøler 
Representanter fra Steinerbarnehagen har vært i kontakt med bydelen. De ønsker å starte en 
Steinerbarnehage i Bøler samfunnshus med plass til inntil 54 barn. Det ble avholdt 
forhåndskonferanse mellom drifter/ arkitekt og Plan- og bygningsetaten i juni 2011. Blant annet 
påpekes det at en eventuell barnehage vil ligge nær trafikkert vei, det er derfor bedt om måling av 
støy samt eventuelle tiltak mot støy.  
 
Oppsal senter 
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Planforslag til offentlig ettersyn for Oppsal senter - Haakon Tveters vei 88 - 98 - har vært til 
høring. I saken ligger det forslag om barnehage med plass til inntil 72 barn. Om og når planen 
med den foreslåtte barnehagen blir realisert, er ikke avklart. Planforslaget ble oversendt til 
politisk behandling 30.06.2011. 
 
Midlertidige prosjekter  
Haraløkka barnehage, paviljong  
Haraløkka paviljong barnehage har brukstillatelse til 01.07.2014 og vil driftes hele perioden.  
 
Rønningjordet paviljong  
Rønningjordet paviljong har brukstillatelse til 01.01.2014 og vil driftes hele perioden. Barnehagen 
driftes som del av Rønningjordet barnehage. 
 
Lopperud barnehage avdeling paviljongen (Lopperud paviljong)  
Paviljongen ved Lopperud barnehage er gitt forlenget brukstillatelse fram til 31.12.2015. 
Byrådsavdeling for kultur og utdanning og Bydel Østensjø ser at det fortsatt er behov for 
barnehageplassene denne paviljongen gir. Bydelen skal drifte barnehagen etter at Manglerud 
Idrettsbarnehage avviklet sin drift, grunnet stor usikkerhet om mulighet for videreføring i 
permanente lokaler. Gjenåpning av paviljongen er planlagt til desember 2011/ januar 2012 og gir 
inntil 54 barnehageplasser.  
 

Andre prosjekter som er omtalt tidligere 
Barnehage i forbindelse med idrettsanleggene på Manglerud  
Manglerud Stars planer om å bygge barnehage i tilknytning til idrettsanleggene på Manglerud, ser 
ut å kreve dispensasjon fra flere lovverk. Prosjektet skrives ut av bydelens oversikt over framtidige 
barnehageplasser, da usikkerhet rundt prosjektet er meget stor. 
 
Avvikling av midlertidige prosjekter  
Søndre Skøyen barnehage 
Bydel Østensjø har leid lokaler til barnehagedrift i Søndre Skøyen kapell. Godkjenning fra Plan- og 
bygningsetat og leiekontrakt gikk ut 31.07.2011. Søndre Skøyen barnehage ble avviklet samme 
dato.  
 
I møte med representanter for Søndre Skøyen kapell 23.05.2011 framkom det at eier ønsker å ha 
barnehage i lokalene fortsatt. Det er søkt om brukstillatelse fra Plan- og bygningsetaten. Dersom 
barnehagen gjenåpner, vil barnehagen gi inntil 24 storbarnsplasser. Bydelen har kontakt med 
aktuell drifter. 
 

Hovedopptak 
Hovedopptak 2011 ble avsluttet 07.06.2011. Resultatet av hovedopptaket var at alle søkere/ 
barn med lovfestet rett til barnehageplass, fikk tilbud om barnehageplass. Jf. § 12a Rett til plass 
i barnehage: ”Barn som fyller ett år senest innen utgangen av august det året det søkes om 
barnehageplass, har etter søknad rett til å få plass i barnehage fra august i samsvar med denne 
loven med forskrifter” 

Bydelen kunne for tredje år på rad, tilby barnehageplass i egen bydel for barn med lovfestet rett 
til barnehageplass. 

Søkerliste 
Per dags dato er det 20 barn over 3 år og 116 under 3 år på søkerliste for barnehageplass og 
som søker plass innen 31.12.2011. 74 av barna er 0-åringer. Bydelen foretar løpende opptak 
ved eventuelle plasser som frigjøres i løpet av året. 

 



Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken Utviklingen i antall barnehageplasser, rapportering per september 2011, tas til 
orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 140/11  Pedagogiske ledere i barnehagene med dispensasjon fra 
utdanningskravet - rapportering  
 
Arkivsak: 201100282 
Arkivkode: 323.2 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 17.10.11 62/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 140/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
PEDAGOGISKE LEDERE I BARNEHAGENE MED DISPENSASJON FRA 
UTDANNINGSKRAVET - RAPPORTERING  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med budsjett for 2011, sak 209/11, punkt 5.2 om barnehager, fattet bydelsutvalget 
følgende verbalvedtak: 

Det rapporteres på forholdet mellom antall pedagoger og antall personer i pedagogiske 
stillinger som har dispensasjon fra utdanningskravet. 

Det er besluttet at rapporteringen skal gjøres i forbindelse med tertialstatistikken. Saken som 
følger er et supplement til tertialstatistikken per 30.08.2011, sak 93/11. 
 
Saksframstilling: 
Bydelens andel av pedagogiske ledere med dispensasjon fra utdanningskravet var 31,5 % per 
31.08.2010, 38,9 % per 30.04.2011. Per 30.08.2010 er tallet redusert til 36 %. Totalt er det i 
dag 72 personer i pedagogisk lederstilling med dispensasjon fra utdanningskravet. Blant 
pedagogiske ledere med dispensasjon fra utdanningskravet er andelen pedagogiske ledere med 
annen pedagogisk høgskoleutdanning 30 %, det vil si 22 personer, noe som er en øking fra 
forrige sak, 14 %. Totalt har 43 personer ingen annen pedagogisk utdanning. 
  
Kommunale barnehager: 
Det er totalt 24 styrere i de kommunale barnehagene, og i tillegg er 7 ansatt som assisterende 
styrere. Det er ingen dispensasjoner fra krav om utdanning blant disse. 
 
Antall årsverk pedagogiske ledere i barnehagene per 30.08.2011 er 153. 63 personer av disse er 
ansatt som pedagogisk leder med dispensasjon fra utdanningskravet. For om lag halvparten av 
disse er det innvilget dispensasjon fra kravet om utdanning for barnehageåret 2011/12, de 
øvrige er kortvarige dispensasjoner gitt hovedsakelig grunnet sykdom og permisjoner. 
Varig dispensasjon fra utdanningskravet er gitt til 4 personer, mens 59 er gitt midlertidig 
dispensasjon. 
Av disse 63 med midlertidig dispensasjon har 20 personer høyere utdanning som 
barnevernspedagog, spesialpedagog eller lignende, samt at 11 personer tar 
førskolelærerutdanning, 16 på ordningen Arbeidsplassbasert førskolelærerutdanning ved 
Høgskolen i Oslo, 5 tar nettbasert utdanning eller deltidsutdanning som førskolelærer. 
 



Det var per 30.04.2011 totalt 25 hele stillinger og 4 halve stillinger som ikke eies av personer 
med godkjent utdanning etter barnehageloven.  
 
Private barnehager: 
Det er totalt 32 private barnehager i bydelen, hvorav 14 ordinære barnehager og 18 
familiebarnehager. I de ordinære barnehagene er det 14 personer ansatt som styrer. Det er ingen 
styrere på dispensasjon. 
 
Totalt er det 46 personer ansatt som pedagogiske ledere i de private ordinære barnehagene. Det 
er gitt midlertidig dispensasjon for 9 personer. Ca halvparten av disse er gitt dispensasjon frem 
til august 2012, mens de øvrige går i kortere vikariater, permisjoner mv. 2 av de pedagogiske 
lederne med dispensasjon fra utdanningskravet har høyere utdanning som barnevernspedagog, 
spesialpedagog og lignende. 2 stillinger er per 30.08.2011 ikke eid av personer med godkjent 
utdanning etter barnehageloven.  
 
I familiebarnehagene er det totalt 18 personer ansatt som pedagogiske veiledere. Det er ikke 
søkt om, eller gitt dispensasjoner fra kravet om førskolelærerutdanning for veiledere i 
familiebarnehagene. Dette er en klar endring fra opptellingen 30.04.2011, hvor 11 personer 
hadde innvilget dispensasjon. 
 
Oppsummering 
Om endringene: Tallene viser en nedgang i antall personer på dispensasjon fra 1. tertial til 2. 
tertial. Dette handler i stor grad om at hovedtyngden av utlysninger skjer før barnehageårets 
oppstart på høsten. Noe av årsaken til at vi har klart å rekruttere flere førskolelærere til yrket 
må antas å ha sammenheng med det samlede arbeidet som har vært gjort både internt i den 
enkelte barnehage og de generelle tiltakene som har vært igangsatt både på bydelsnivå og på 
Oslo-nivå. 
Vi ser at det er særlig problematisk å rekruttere førskolelærere til stillinger der det fra før er lite 
faglig nettverk, uten førskolelærere fra før, og i midlertidige barnehager (paviljonger) som skal 
avvikles når Oslo kommune har full barnehagedekning. 
Mangel på førskolelærere og økningen i antall dispensasjoner gjør at rekruttering av pedagoger 
til barnehagene blir en av de største utfordringene i tiden som kommer. Bydelens plan for å 
rekruttere og beholde pedagogisk personale i barnehagene brukes aktivt, samtidig som bydelen 
er avhengig av tilrettelegging både fra statens side hva gjelder utdanningsvolum, og de tiltak 
som iverksettes for grunnutdanning i regi av Oslo kommune, som arbeidsplassbasert 
førskolelærerutdanning. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om pedagogiske ledere på dispensasjon fra utdanningskravet i barnehagene – rapportering, 
tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef  
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Sak 141/11  Høring - endring av skolenes inntaksområder  
 
Arkivsak: 201100561 
Arkivkode: 402 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 17.10.11 63/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 141/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
HØRING - ENDRING AV SKOLENES INNTAKSOMRÅDER  
 
Bakgrunn: 
For å møte den kraftige veksten i elevtallet i Oslo kommune, planlegger Utdanningsetaten 
(UDE) omfattende tiltak, både mht. nye byggeprosjekter, økt kapasitetsutnyttelse og justerte 
inntaksområder.  
Skolebehovsplan 2012-2022, invitasjon til høring, ble lagt fram for bydelsutvalget 20.06.2011, 
i BU-sak 97/11. Bydelsutvalgets høringssvar ble deretter oversendt Byrådsavdeling for kultur 
og utdanning. Skolebehovsplan 2012-2022 foreligger nå, sammen med innkomne 
høringsuttalelser, som vedlegg til Byrådets budsjettforslag 2012, Sak 1/2012. 
 
Saksframstilling: 
Med bakgrunn i ovennevnte har UDE utarbeidet høringsdokument med forslag til endrede 
inntaksområder for følgende skoler/ inntaksområder i Bydel Østensjø: Godlia/ Trasop og 
Abildsø/ Høyenhall/ Manglerud/ Rustad.  
 
Med henvisning til driftsstyrereglementets § 3-4 nr 7, ber Utdanningsadministrasjonen om at 
høringsdokumentet behandles i skolenes driftsstyre, men fortrinnsvis også i FAU/ andre fora. 
Høringsfrist er satt til 21.10.2011. 
 
Høringsforslaget er sendt som kopi til orientering til Bydel Østensjø, for eventuell uttalelse. 
 
Saken oversendes bydelsutvalget uten innstilling fra bydelsdirektør. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
2 Vedlegg 
- Godlia og Trasop skoler – endring av inntaksområdet. Høringsdokument 
- Abildsø, Høyenhall, Manglerud og Rustad skoler - endring av inntaksområdene. 

Høringsdokument 
 



 

Sak 142/11  Brukerundersøkelse i Ressursenhet for førskolebarn, 
resultater  
 
Arkivsak: 201000579 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Tommy Grotterød 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 17.10.11 64/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 142/11  
Råd for funksjonshemmede 18.10.11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BRUKERUNDERSØKELSE I RESSURSENHET FOR FØRSKOLEBARN, 
RESULTATER  
 
Bakgrunn:  
Bydelsutvalget har vedtatt at Ressursenhet for førskolebarn skal legge frem resultater fra 
brukerundersøkelser. Brukerundersøkelsen for 2011 ble sendt til foresatte i midten av juni. 
Svarfristen var satt til 30.06.2011. Besvarelser som innkom etter svarfristen er også tatt med i 
undersøkelsen.  
 
Saksframstilling: 
Deltakelse 
Brukerundersøkelsen ble sendt ut til 75 brukere og 28 besvarte den. Det er en deltakelse på 37 
%. Noe av årsaken til den lave deltakelsen kan være at 48 % av brukerne var skolestartere 
høsten 2011, og at foresatte derfor ikke anså undersøkelsen som relevant for dem.  
 
Sentrale funn 
Spørsmålene har vært rettet mot hvor fornøyde familiene er med den direkte 
spesialpedagogiske hjelpen som er gitt av støttepersonal og veiledning fra spesialpedagog. De 
ble også spurt om hvor fornøyde de er med informasjonen om tjenesten og hvor delaktige de er 
i utarbeidelsen av spesialpedagogisk plan for barnet. 
 
Av de som svarte er det 96 % som har plass i en av bydelens barnehager, mens 4 % har 
barnehageplass i vertsbydel eller spesialbarnehage. 
 
100 % svarte at de er veldig fornøyde eller passe fornøyde med den direkte spesialpedagogiske 
hjelpen. Ingen svarte at de var mindre fornøyde eller ikke fornøyde. 
86 % svarte at de er fornøyde med den spesialpedagogiske veiledningen.  
97 % svarte at de er delaktige i utarbeidelsen av den spesialpedagogiske planen. 
 
Under spørsmålet som gjelder i hvilken grad brukerne er fornøyde med informasjonen om våre 
tjenester, er det 68 % som er fornøyde og 32 % som er mindre fornøyd eller ikke fornøyd. Dette 
er en bedring fra i fjor, da 56 % svarte at de var fornøyde, mot 44 % som var mindre fornøyd 
eller ikke fornøyd. 
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90 % har svart at de alt i alt er veldig fornøyd eller passe fornøyd med den spesialpedagogiske 
oppfølgingen av barnet, mens 10 % har svart at de er mindre fornøyde eller ikke fornøyd. 
 
Generelt sett er det en betydelig økning i grad av fornøydhet på å motta våre tjenester i år, 
sammenliknet med svarene fra 2010. 
 
Det var få kommentarer fra brukerne på årets undersøkelse. Av de få kommentarene ble det 
nevnt at det kan være en lang prosess fra man søker til man får hjelp. Et par brukere nevner at 
tjenesten er sårbar i forhold til sykefravær hos støttepersonalet.  
 
Resultater i tall 
28 besvarelser av 75 = 37 % 
 
1. Har barnet plass i en barnehage i bydel Østensjø? 

 96 % - 27 stk. har ordinær barnehage.  
 4 % - 1 stk. har barnehageplass i annen bydel/ spesialbarnehage. 
 0 stk har ikke barnehageplass. 

 
2. Hvor fornøyde er dere med den direkte spesialpedagogiske hjelpen som gis til barnet? 
 
Veldig fornøyd Passe fornøyd Mindre fornøyd Ikke fornøyd 
57 % - 16 stk 43 % - 12 stk 0 % - 0 stk 0 % - 0 stk 
49 %  2010 27 %  2010 15 %  2010 9 %  2010  

 
3. Hvor fornøyde er dere med den spesialpedagogiske veiledningen som gis foreldre? * 
 
Veldig fornøyd Passe fornøyd Mindre fornøyd Ikke fornøyd 
45 % - 12 stk 41 % - 11 stk 3 % - 1 stk 11 % - 3 stk 
47 %  2010 22 %  2010 9 %  2010 22 %  2010  

* 1 ikke svart i 2011 
 
4. I hvilken grad er dere delaktige i utarbeidelsen av den spesialpedagogiske planen til barnet? 
 
Stor grad Noe grad Mindre grad Ingen grad 
40 % - 11 stk 57 % - 16 stk 0 % - 0 stk 3 % - 1 stk 
34 %  2010 38 %  2010 19 %  2010 9 %  2010  

5. I hvilken grad er dere fornøyde med informasjonen om tjenestene i Ressursenhet for 
førskolebarn? 
 
Stor grad Noe grad Mindre grad Ingen grad 
29 % - 8 stk 39 % - 11 stk 14 % - 4 stk 18 % - 5 stk 
12 %  2010 44 %  2010 24 %  2010 20 % 2010  

 
6. Alt i alt, hvor fornøyde er dere med den spesialpedagogiske oppfølgingen av barnet? 
 
Veldig fornøyd Passe fornøyd Mindre fornøyd Ikke fornøyd 
47 % - 13 stk 43 % - 12 stk 7 % - 2 stk 3 % - 1 stk 
39 %  2010 35 %  2010 16 %  2010 10 %  2010  

 
 
 
Tiltak videre 
Svarene på undersøkelsen gir viktig informasjon til hvordan vi kan videreutvikle vår tjeneste 
som en helhetlig tjeneste, og innen de ulike områdene vi har bedt om tilbakemeldinger på. Det 



er spesielt forbedringspotensial på området informasjon om tjenesten. Tiltak som er gjort og 
som videreføres: 
 

 Oppdatering av ressursenhetens internettside. 
 Standard brev til alle barn som får vedtak, med informasjon om tidspunkt for oppstart 

og navn på personal som skal gi spesialpedagogisk hjelp og veiledning. 
 Utarbeiding av rutiner for å sikre at alle foresatte får tilbud om veiledning. 
 Veiledningen skal inneholde informasjon om tjenestens mål og hensikt. 
 Tydelige retningslinjer og rolleavklaringer for støttepersonal, slik at tjenesten fremstår 

helhetlig og ikke personavhengig. 
 Utarbeiding av samarbeidsrutiner mellom barnehagene og ressursenheten, slik at det er 

tydeligere hvilket ansvar og mandat de to partene har, samt for å rette fokus mot hva 
tjenesten spesialpedagogisk hjelp innebærer. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak Brukerundersøkelse i Ressursenhet for førskolebarn, resultater, tas til orientering 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avd.sjef 
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Sak 143/11  Orientering om fritidsklubbenes tilbud, antall besøk på 
klubbkveldene og hvilke gruppetilbud som eksisterer  
 
Arkivsak: 201100557 
Arkivkode: TEST 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 65/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 143/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORIENTERING OM FRITIDSKLUBBENES TILBUD, ANTALL BESØK PÅ 
KLUBBKVELDENE OG HVILKE GRUPPETILBUD SOM EKSISTERER  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med behandlingen av bydelens budsjett for 2011 vedtok bydelsutvalget i sak 
209/10  følgende: Bydelsutvalget ber om å få en orienteringssak på arbeidet klubbene i bydelen 
gjør, antall besøk på klubbkvelder og hvilke gruppetilbud som eksisterer. 
 
Saksframstilling: 
Fritidsklubbenes arbeidsmetoder og bidrag i det holdningsskapende arbeid: 
Fritidsklubbenes primæroppgave er å gi et lavterskel fritids- og kulturtilbud for barne- og 
ungdomsbefolkningen i bydelen. Men fritidsklubbenes tilbud og rolle er mer omfattende enn å 
gi barn og unge et sted å være på fritiden med tilsyn fra voksne.  
Fritidsklubben er en arena hvor det tilrettelegges for at barn og unge kan delta uavhengig av 
ferdigheter, kunnskaper, økonomi, kultur og etnisitet. Det er en høy bevissthet på å inkludere 
barn og unge som er inaktive av ulike grunner. 
Holdningsskapende arbeid og brukermedvirkning er sterkt innarbeidet i klubbmetodikken i bl.a. 
klubbreglement og de ansattes metoder.  Arbeid mot rus, vold, mobbing og rasisme er et 
kontinuerlig arbeid. 
Brukermedvirkning og brukernes egen innflytelse på klubbens tilbud er selve ideen som 
klubbmodellen hviler på. Med personalets veiledning og deltakelse i arbeidsgrupper gis det 
mulighet for ansvar på ulike nivåer, deltakelse fra medlem, til klubbråd, til ungdomsråd og til 
det årlig Ungdommens bystyremøte. 
 
Fritidsklubbene ser det som viktig å ha åpenhet rundt egen virksomhet og å arbeide koordinert 
med offentlige tjenester om ulike oppgaver. Fritidsklubbene samarbeider da også med foresatte, 
andre beboere, frivillige organisasjoner og offentlige tjenester. Når det gjelder de offentlige 
tjenestene, har fritidsklubbene et systematisk samarbeid med politi, utekontakt, barnevern, 
skole og helsetjenester barn og unge. Dette samarbeidet omfatter både generelle 
problemstillinger og konkret arbeid rundt enkeltpersoner som trenger spesiell oppfølging.  
Fritidsklubbene er opptatt av å oppdage og gi barn og unge i risikosonen bistand på et tidligst 
mulig stadium og har initiert og bidratt med tiltak til denne målgruppen. Alle ansatte har 
vinteren 2010/2011 gjennomgått opplæring i Helsedirektoratets veileder ”Fra bekymring til 
handling. En veileder om tidlig intervensjon på rusområdet”. 



 
Oversikt over fritidsklubbenes faste tilbud: 
Bydelen har fem fritidsklubber som tilbyr klubbkvelder, gruppetilbud og ferietilbud 
hovedsakelig for aldersgruppen 10 – 18 år. 
 Abildsøklubben er lokalisert i kantina på Abildsø skole og er et barne- og ungdomstilbud  

(10 – 16 år) en kveld i uka.  
 Bøler fritidsklubb har juniortilbud og ungdomstilbud, hver med to kvelder i uka. Klubben 

har et bandrom som benyttes av musikkinteressert ungdom og et klatrerom som benyttes 
både av klubben, skolefritidsordingene, barnehagene og Bøler klatreforening. 
Fritidsklubbens lokaler benyttes også til bydelens språkgrupper, Bøler åpne barnehage, 
treffsted for familiebarnehager og Islamsk senter Oslo. 

 Manglerud ungdomshus har juniortilbud en kveld i uka og ungdomstilbud tre kvelder i 
uka. Ungdomshuset har to bandrom og et studiorom som benyttes fire ganger i uka (to av 
kveldene med instruktør). I tillegg er musikkutstyrsbanken lagt til ungdomshuset.  
I 2010 ble det etablert en jentegruppe (en gang i uka, torsdager) med aktivitetsmidler fra 
Frifond.  P.g.a. stor interesse blant jentene og innvilget Frifondssøknad, fortsetter gruppen 
i 2011 også. 

 Skullerud aktivitetshus har ungdomstilbud to kvelder i uka. Medieverkestedet er integrert 
i dette tilbudet, samt organiseringen av ”Idrett og utfordringsgrupper”. Lokalene benyttes 
også av sosialtjenestens tiltakssenter og utekontaktens arbeidstreningstiltak samt av to 
frivillige grupper; Skullerud Warhammerklubb og Somalsk kvinnegruppe. 

 Skøyer´n fritidsklubb har juniortilbud en kveld i uka og ungdomstilbud tre kvelder i uka.  
 
Sene lørdagsarrangementer   
I 2011 søkte bydelen om støtte til seks arrangementer og fikk innvilget midler til alle. Tre 
lørdagsarrangementer er foreløpig gjennomført med et besøksantall som varierte mellom 200 
og 350 ungdommer.  
 
Ungdommens kulturmønstring(UKM): 
Fritidsklubbene har hatt hovedansvaret for planlegging og gjennomføring av Ungdommens 
Kulturmønstring de tre siste årene. Arrangementet viser mangfoldet av kulturliv i bydelen og 
alle barn/ungdommer fra 5. klasse til 20 år kan delta i mønstringen. Antall registrerte i år var 
355 
( antall publikum 293 og antall artister 62 med 20 sceneopptreden og 31 kunstinnslag).  
 
Ferieklubb: 
I 2011 ble det gitt ferietilbud i form av dagsturer, tre uker i skolenes ferie (uke 26, 32 og 33) for 
barn i alderen 4. – 7. klasse.    
 
Gruppetiltak  
Bydelen har i flere år drevet ”Idretts- og utfordringsgrupper” i samarbeid med Oslo Idrettskrets. 
Hver gruppe ledes av to miljøarbeidere og består av inntil 8 ungdommer per gruppe, som møtes 
en gang per uke. Deltakere rekrutteres via skolene, barneverntjenesten, utekontakten og 
fritidsklubbene. Driften av gruppene er et spleiselag hvor bydelen dekker lønnskostnader, mens 
Oslo Idrettskrets dekker drift og instruktør inntil kr 40 000 per gruppe.  
I 2011 har ”Idrett og utfordringsgruppene” hatt 21 ungdommer første halvår (tre grupper) og 14 
ungdommer andre halvår (to grupper).   
Pga. av bydelens økonomiske situasjon i 2011, benytter bydelen en ansatt fra utekontakten og 
en ansatt fra Manglerud ungdomshus til å lede det ene gruppetiltaket ut året.  
 
Antall besøk på klubbkvelder 
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Årsstatistikk for 2011 blir utarbeidet i januar 2012. Vedlagt følger årsstatistikk for 2010 som 
viser rapportert besøk og aktivitet for fjoråret. I tillegg til antall faste brukere fordelt på de 
enkelte klubbene, viser tabellen volumet på tilbudet og antall klubbråd (her benevnt med 
klubbstyre). 
 
      Er det    Sum   

Tabell 2B - 1 - C Antall  valgt  Antall antall  Antall 

Fritidstiltak og klubber for barn klubber klubb- dager kvelder faste 

og ungdom     1) styre? åpent lør/søn brukere 
Kommunale/private 
m/komm.tilskudd   Nei=0 pr. uke m/tilbud   

(Før opp navn på klubb/tiltak)   Ja=1 totalt     
1. Kommunale fritidslubber og 
lignende for barn og ungdom under 14 
år xxxx xxxx xxxx xxxx xxxx 

Bøler fritidsklubb/junior 1 0 2 0 45

Skøyer´n /juniorklubb 1 1 1 0 64

Manglerud /juniorklubb 1 0 1 0 65

Sum/Gjennomsnitt /kveld 3 1 1,333333333 0 174
2. Kommunale fritidslubber og 
lignende for ungdom under 14-18 år xxxx xxxx xxxx xxxx xxxx 

Bøler fritidsklubb/ungdom 1 0 2 2 55

Skøyer´n ungdomsklubb 1 1 3 2 25

Skullerud aktivitetshus 1 0 2 0 23

Manglerud ungdomshus 1 1 3 5 42

Abildsøklubben (10 - 16 år) 1 1 1 0 37

Sum/Gjennomsnitt /kveld 5 3 2,2 1,8 182
3. Ungdomssentre med høyere 
aldersgrense enn 18 år xxxx xxxx xxxx xxxx xxxx 

    0 0 0 0 0

Sum/Gjennomsnitt 0 0 0 0 0
4. Ungdomstiltak rettet mot særskilte 
aktiviteter (motorsenter, musikk, 
media m.m.) xxxx xxxx xxxx xxxx xxxx 

Bøler musikkverksted 1 0 7 1 16

Idrett og utfordring 3 0 3 0 24

Manglerud musikkverksted 1 0 5 2 32

Sum/Gjennomsnitt /uke 5 0 0 0 72

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak angående fritidsklubbenes tilbud, antall besøk på klubbkveldene og gruppetilbud tas til 
orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 



 

Sak 144/11  Ferieklubb 2011 - orientering  
 
Arkivsak: 201000643 
Arkivkode: 328.1 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 66/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 144/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FERIEKLUBB 2011 - ORIENTERING  
 
Bakgrunn: 
Bydelens fritidsklubber har også i år arrangert ferieklubb for barn i 4.-7. klasse i skolenes 
sommerferie. Det ble i budsjett 2011 avsatt kr 155 000, samt at det ble benyttet 
personalressurser fra fritidsklubbene til gjennomføringen av tiltaket.  
På grunn av den store pågangen vi opplevde i 2010, valgte vi i år å redusere fra fire til tre uker, 
for å kunne øke antall plasser per tur slik at man skulle få med flest mulig på de turene som ble 
tilbudt.  
I tillegg ble tilbudet like før oppstart utvidet ved hjelp av midler fra prosjekt ”Hva har du gjort i 
ferien” på kr 35 000. Dette for å kunne gi plass til barn som ikke var påmeldt og som ble 
rekruttert gjennom NAV og barneverntjenesten.    
Hovedansvar for planlegging og gjennomføring er lagt til Bøler fritidsklubb.  
 
Saksframstilling: 
Tilbudet bestod av dagsturer i ukene 26, 32 og 33. Tilbudet ble informert gjennom ranselpost til 
alle barneskolene, og på bydelens internettsider. Blant tilbudet var tur til Tusenfryd, 
Frognerbadet, bondegårdsbesøk og fiske i storbyen. Den største turen gikk til Sommerland i 
Bø, med 80 barn. Totalt ble det benyttet 734 plasser fordelt på 184 barn i løpet av de tre ukene. 
 
Tidligere år har det vært mulig å foreta påmelding på tre klubber. I år ble påmeldingen lagt til 
Bøler fritidsklubb for å ha bedre kontroll med antall plasser. Ut i fra påmeldingene ser vi at det 
er flere barn som meldes på hele uker, enkelte barn deltok på alle tre ukene. Andelen barn med 
minoritetsbakgrunn virker å være omtrent som i 2010. Noen barn ble påmeldt direkte fra NAV 
og barneverntjenesten.  
 
Vurdering: 
Ut fra et beregnet gjennomsnitt per uke har vi i 2011 hatt et høyere antall benyttede plasser 
sammenlignet med 2010. I 2010 var det et gjennomsnitt på 211 benyttede plasser per uke, mens 
det i år har vært et snitt på 244 plasser per uke. 
Tilbakemeldinger fra barn og foresatte har vært meget positive. Siden etterspørselen har økt 
også i år, kan det se ut til at det ikke er noen negativ effekt ved å samle påmeldingen på ett sted.  
Når det gjelder forbedringer av tilbudets innhold, vil det bli vurdert alternativer til de turene 
hvor det var lavest antall påmeldte.  
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Med bakgrunn i økningen i antall påmeldinger og brukernes tilbakemeldinger, bør det vurderes 
om det utvidede ferietilbudet i 2011 bør videreføres i 2012.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om ferieklubb 2011 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 



 

Sak 145/11  Orientering om oppfølging av Tiltaksplanen mot sosial 
eksklusjon av barn og unge fra fattige familier 2011 - 2014  
 
Arkivsak: 200700795 
Arkivkode: 327 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 67/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 145/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORIENTERING OM OPPFØLGING AV TILTAKSPLANEN MOT SOSIAL 
EKSKLUSJON AV BARN OG UNGE FRA FATTIGE FAMILIER 2011 - 2014  
 
Bakgrunn: 
Tiltaksplan mot sosial eksklusjon av barn og unge fra fattige familier 2011 – 2014 ble vedtatt i 
bydelsutvalget oktober 2010 sak 176/10. Bydelsutvalget vedtok følgende i forbindelse med 
budsjettbehandlingen for 2011, sak 209/10: Bydelsutvalget ber om en orienteringssak på 
oppfølging av barnefattigdomsprosjektet i bydelen. 
 
Saksframstilling: 
Tiltaksplan mot sosial eksklusjon av barn og unge fra fattige familier 2011 – 2014 har fem 
hovedmål: 

1. I Bydel Østensjø er barn og unge inkludert i fritids- og kulturaktiviteter, uavhengig av 
foreldrenes økonomi. 

2. Barn i bydelens barnehager er inkludert i sosiale aktiviteter tilknyttet barnehagetilbudet, 
uavhengig av foreldrenes økonomi. 

3. Bydel Østensjø er offensiv i arbeidet med å utvikle nye tiltak for barn og unge fra 
fattige familier. 

4. I Bydel Østensjø er barn og unge inkludert i frivillige lag og organisasjoner, uavhengig 
av foreldrenes økonomi. 

5. Elevene på skolene i bydelen er inkludert i sosiale aktiviteter tilknyttet 
skole/aktivitetsskole, uavhengig av foreldrenes økonomi. 

 
Planen har 14 tiltak. 10 tiltak er iverksatt, 1 delvis iverksatt og 3 er ikke iverksatt. Ikke 
iverksatte tiltak skyldes hovedsakelig interne forhold.  
I juni 2011 mottok bydelen eksterne prosjektmidler til prosjektet ”Hva har du gjort i ferien” på  
kr 1 000 000 i 2011. Prosjektet er forespeilet ekstern støtte i tre år. I prosjektet inngår 
oppfølging av Tiltaksplan mot sosial eksklusjon av barn og ung fra fattige familier 2011 – 
2014. Bydelen har startet prosjektet ved å styrke sommerferietilbudet i 2011. Arbeidet med å 
utarbeide en mer detaljert prosjektbeskrivelse tilpasset den økonomiske rammen, er iverksatt og 
bydelsadministrasjonen forventer å begynne ansettelsesprosessen av en prosjektleder i oktober 
2011.  
 
I vedlagte statusrapport viser alle tiltakene med innhold, status og merknader.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status for oppfølging av Tiltaksplan mot sosial eksklusjon av barn og unge fra fattige familier 
2011 - 2014 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
 



 

Sak 146/11  Orientering om arbeidet som utføres av utekontakten i 
bydelen.  
 
Arkivsak: 201100558 
Arkivkode: 344.1 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.10.11  
Oppvekstkomite 17.10.11 68/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 146/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORIENTERING OM ARBEIDET SOM UTFØRES AV UTEKONTAKTEN I 
BYDELEN.  
 
Bakgrunn: 
Bydelsutvalget vedtok følgende i forbindelse med budsjettbehandlingen for 2011, sak 209/10:  
Bydelsutvalget ber om en orienteringssak på arbeidet som utføres av utekontakten i bydelen.”  
 
Saksframstilling: 
Organisering og oppgaver 
Utekontakten er en oppsøkende tjeneste organisert som et eget tjenestested under avdeling 
velferd og fritid. Tjenesten har lokaler på Oppsal samfunnshus og består av 5 utekontakter i hel 
stilling, inkl. leder. De ansatte jobber i turnus som dekker fire kvelder i uka. Turnusen er 
organisert slik at utekontaktene jobber sammen to og to når de felter ute. Fredager er en 
prioritert kveld med utekontakter på jobb alle fredager fra kl. 18.00 - 01.00.  
Utekontakten har en ”vakttelefon” (tlf. 948 89 090). De fleste unge velger likevel ofte å ringe 
direkte til den enkelte utekontakt de kjenner best, mens vakttelefonen får mest henvendelser fra 
samarbeidspartnere eller mer tilfeldige henvendelser.  
Utekontakten er bydelens oppfølgingstjenesten (OT kontakt) for ungdom som dropper ut av 
videregående skole.   
Leder av utekontakten har også ansvar for drift av arbeidstreningstiltaket for ungdom med to 
ansatte i hel stilling.  
 
Målgruppe: 
Utekontaktens oppsøkende tjeneste skal være et lavterskeltilbud for ungdom. Utekontakten 
retter sitt tilbud mot alle barn og ungdom i alderen 10 - 23 år, men hovedvekten av arbeidet 
foregår overfor aldersgruppen 14-17 år, alderen for overgang fra barn til ungdom og ungdom til 
voksen. Utekontakten starter sitt arbeid allerede fra aldersgruppen 10 år for å bygge relasjoner 
tidlig. Kontakten foregår for det meste ved besøk på barneskolene og på juniorklubbene, men 
også via felting på kveldene.  
Eldre ungdom tar gjerne selv kontakt fordi de har en relasjon til utekontakten, eller kontakten 
formidles gjennom barneverntjenesten, sosialtjenesten, evt. andre i det kommunale 
tjenesteapparatet, samt foresatte. 
 
Metoder 
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 Drive oppsøkende virksomhet gjennom felting på skole på dagtid og ute i nærmiljø på 
kveldstid, for å bygge relasjoner med barn og unge i bydelen og for å få kunnskap om 
oppvekstmiljøet generelt og positive og negative tendenser i miljøet.  

 Være tilgjengelige og fleksible for å kunne gå inn i situasjoner raskt når de oppstår, det 
være seg negative fenomener i oppvekstmiljøet eller arbeid med enkeltpersoner. 

 Inngå i et koordinert arbeid ved større hendelser og arrangementer, f.eks. Norway Cup, natt 
til 1. og 17. mai. og delta på turer /arrangementer i utekontaktens - /andres regi for 
relasjons- og omdømmebygging og for senere arbeid med enkelt ungdom.   

 
Samarbeidspartnere 
Gjennom god lokalkunnskap skal utekontakten fange opp ungdom det er knyttet bekymring til. 
Tjenesten samarbeider med det øvrige tjenesteapparatet og har særlig et nært samarbeid med 
barneverntjenesten. Utekontakten følger opp enkeltungdom etter oppdrag fra 
barneverntjenesten, politiet og NAV. Skolene, skolehelsetjenesten, fritidsklubbene og SaLTo – 
koordinator er andre sentrale samarbeidspartnere, likeså utekontakten i andre bydeler.  
 
Hovedoppgaver 
 Drive forebyggende arbeid ved oppsøkende virksomhet i ungdomsmiljøet for å forhindre 

uønsket utvikling i kriminalitet, rusmissbruk og annen uønsket atferd blant ungdom.  
 Oppfølging av enkeltungdom på forespørsel fra andre deler av tjenesteapparatet, forespørsel 

fra ungdommen selv eller fra foresatte, eller etter eget initiativ oppfølging av ungdom 
utekontakten har identifisert gjennom oppsøkende arbeid. 

 Sørge for å ha god kjennskap til ungdomsmiljøet i bydelen og om de ulike tiltakene som 
finnes for å kunne formidle unge til rett hjelpeinstans. 

 Ansvar for bydelens oppfølging av ungdom som ikke benytter seg av retten til videregående 
utdanning (OT kontakt). 

 Gjennomføre tiltak og aktiviteter, f.eks. ferietilbud for ungdom og ”Idrett og 
utfordringsgrupper”, samt bistå ved ulike arrangementer som Ungdommens 
kulturmønstring, skolens turer med Hvite Busser, Norway Cup og Skøyenåsen Open.     

 
Oppfølgingstjenesten (OT)  
Oppfølgingstjenesten er en lovfestet tjeneste hjemlet i Opplæringsloven § 3.6 som skal sørge 
for at ungdom med rett til videregående opplæring, får tilbud om opplæring, arbeid eller annen 
sysselsetting. Oppfølgingstjenesten i Oslo er organisert etter en nettverksmodell, og består av 
rådgivere i grunn- og videregående skole, voksenopplæringssentre, OT kontakter i bydeler og 
NAV, samt oppfølgingstjenesten i Utdanningsadministrasjonen (OT-sentralt). 
 
Utekontakten er bydelens OT kontakt, og skal ivareta følgende oppgaver:    
 informere bydelens tjenester (barnevern, NAV, helsetjenester barn og unge o.a.) om 

Oppfølgingstjenesten    
 informere samarbeidspartnere om hvilke tjenester/tilbud bydelen har    
 gi veiledning til ungdommer som ønsker jobb eller arbeidstrening 
 gi tilbakemelding på lister fra OT sentralt (Utdanningsetaten).  
  
Utekontakten blir gjort kjent med hvilke ungdommer det gjelder gjennom melding fra skolen. 
Fra OT sentralt distribueres en liste over elever som har rettigheter, men hvor Utdanningsetaten 
ikke er kjent med hvordan de benytter seg av retten. Disse listene kommer til utekontakten to 
ganger i året. Den siste listen fra september 2011 var pålydende 146 navn på ungdom i Bydel 
Østensjø. Utekontakten tar kontakt med alle som er på listen for å kartlegge og gi tilbud om 
veiledning.  

 



Arbeidstreningstiltak for ungdom  
To årsverk er knyttet til tiltaket som er lokalisert ved Skullerud aktivitetshus. 
Arbeidstreningstiltaket skal bidra til at ungdom med særskilt behov gis arbeidstrening. I løpet 
av 2010 var det 25 ungdom som hadde et tilbud gjennom arbeidstreningen. Hittil i 2011 har 25 
ungdom vært i tiltaket.  
Det er stor variasjon på hvor lenge ungdommene er inne i arbeidstreningen og hva de gjør etter 
at de har sluttet. Noen er i arbeidstreningen i noen få uker før de følges over i ordinært arbeid, 
andre er i arbeidstreningen i den maksimale tiden som NAV dekker lønnsutgifter. I 
arbeidstreningen utfører ungdommene forefallende arbeid for både offentlige tjenester og 
private. Faste oppdrag består i hovedsak av bydelspatruljen i bydelen, transport av hjelpemidler 
for funksjonshemmet ungdom og bortkjøring av plastavfall. På grunn av variasjon på 
arbeidsevne i gruppen, er det vanskelig å ta på seg for mange eller for store faste oppdrag.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak angående arbeidet som utføres av utekontakten i bydelen tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 147/11  Orientering om kvalifiseringsprogrammet i bydelen  
 
Arkivsak: 200800241 
Arkivkode: 364 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 17.10.11 69/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 147/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORIENTERING OM KVALIFISERINGSPROGRAMMET I BYDELEN  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med budsjett 2011 fattet bydelsutvalget følgende verbalvedtak: 
Bydelsutvalget ber om å få en orientering høsten 2011 fra NAV om kvalifiseringsprogrammet i 
bydelen.  
 
Saksframstilling: 
Organisering og innhold 
I Bydel Østensjø er Kvalifiseringsprogrammet (Kvp) lagt til kvalifiseringsteamet på NAV 
kommune, sammen med Introduksjonsprogrammet for nyankomne flyktninger, samt øvrige 
aktivitets- og sysselsettingstiltak. Fem programrådgivere arbeider med oppfølging av 
deltakerne i Kvp og utvikling av lokale tiltak. 
 
Kvp er et to-årig kvalifiseringsløp som skal være på fulltid og følge generelle regler i 
arbeidslivet. Deltakerne får betalt for oppmøte, og blir trukket i lønn ved udokumentert fravær. 
Lønnen tilsvarer 2G som for tiden er kr 13 200 per måned. Deltakere under 25 år får 2/3 av 
denne summen 
 
For å kunne delta i Kvp, må deltakerne ha nedsatt arbeidsevne og være i behov av tett 
individuell oppfølging. I tillegg må de kunne nyttiggjøre seg arbeidsrettede tiltak, som blant 
annet betyr at de må ha tilstrekkelige norskkunnskaper og en tilfredsstillende helsesituasjon. 
Programmene skal inneholde minimum 50 % arbeidsrettede tiltak og kan i tillegg inneholde 
andre tiltak som behandling, fysisk trening o.l. som støtter opp om de arbeidsrettede tiltakene.  
 
Målet for deltakerne i Kvp er arbeid, men mange blir også avklart mht andre rettigheter de kan 
ha, som arbeidsavklaringspenger (AAP), tidsubestemt lønnstilskudd (Tult) og uføretrygd. Noen 
går tilbake til å leve av økonomisk sosialhjelp, da de har diffuse helseplager som ikke 
kvalifiserer for en trygdeytelse, men som er av en slik art at arbeidsrettede tiltak ikke er mulig. 

 
Måltallet for antall deltakere i kvalifiseringsprogram fastsettes sentralt. Bydelens måltall for 
2011 er 88 deltakere i gjennomsnitt per måned hele året. Bydelens resultat hittil i år er på 83 
deltakere i snitt per måned. 
Deltakerne rekrutteres for en stor del fra sosialtjenestens langtidsklienter. Kvp har etter hvert 
blitt godt kjent i bydelen, og per 31.08.2011 hadde 106 personer søkt Kvp, mot 33 på samme 



tid i 2010. Det er innvilget 40 nye vedtak om Kvp i år og 41 søkere har fått avslag på grunn av 
at de ikke fyller inngangsvilkårene.  
 
De viktigste avslagsgrunnene er manglende norskkunnskaper, eller at søker åpenbart ikke har 
nedsatt arbeidsevne eller behov for tett oppfølging.  
 
En utfordring er at det ikke lenger gis gratis norskopplæring til alle som er i behov av det. 
Behovet for arbeidsrettet norskopplæring er svært stort, da norskkunnskaper er nødvendig i de 
aller fleste jobber. Oslo kommune har f.eks. innført høye krav når det gjelder norsknivå for å få 
arbeid. Eksempelvis har sykehjemmene et krav om norskprøve 3 (hvilket tilsvarer norsk på 
ungdomskolenivå). 
Behovet for norskopplæring må ses i sammenheng med kravet om å kunne forsørge seg selv. 
Dersom en person kan nok norsk til å kunne ”ta et hvilket som helst” arbeid, forventer NAV at 
personene skal ta i mot dette jobbtilbudet, og de fleste ønsker også dette selv. Et dilemma kan 
være at ”nok norsk” for èn arbeidsgiver, i mange tilfeller ikke er ”nok norsk” for andre. 
Personer med mangelfulle norskkunnskaper vil derfor være svært sårbar arbeidskraft.  
NAV finansierer ikke norskopplæring der det ikke er noen progresjon. Vi har flere tilfelle der 
personer har gjennomført inntil 3000 timer norskopplæring uten å kunne kommunisere godt 
nok til å få en jobb. I slike tilfeller kan man tenke seg at mer arbeidsrettet, praksisnær 
norskopplæring vil være bedre. Vi er i dialog med voksenopplæringen for å få i stand flere slike 
kombinasjonsløp.  
NAV har erfaring med at en del blir ”gående” i norskopplæringssystemene i flere år, uten at de 
lærer seg norsk. De er vanskelige å formidle til arbeidslivet, etter år i voksenopplæringen, der 
det også er mange fra hjemlandet å kommunisere med. 
Mange innvandrere har liten eller ingen skolegang fra sitt hjemland og det er urealistisk at de 
vil kunne bestå en avansert test i overskuelig fremtid. NAV - kontoret vil fremover vurdere å 
lage egne kommunale tiltak som har arbeidsrettet norsk inkludert.  
 
Finansiering 
Kommunen får overført statlige midler til å drifte Kvp. Det er også slik at det kan benyttes 
statlige tiltaksplasser som det er mange av i Oslo. Inntil 60 % av et kvalifiseringsprogram kan 
inneholde statlige tiltak, som Amo-kurs, lønnstilskudd og lignende. Det er i tillegg til dette lagt 
opp til at kommunen selv stiller med 40 % av tiltakene. Eksempler på kommunale tiltak kan 
være lokale jobbklubber, norskundervisning, behandling og arbeidstreningsplasser for personer 
som står ganske langt fra å være klar til formidling til arbeid.  
 
Bydelens tiltak 
I 2010 anskaffet NAV 15 tiltaksplasser i et arbeidstreningstiltak ved Fossheim verksteder.  
Erfaringen fra tiltaket har vært blandet. Etter ett års drift har fire av de 21 deltakerne som er/har 
vært på Fossheim hittil fått jobb. 
Fossheim er en arbeidsmarkedsbedrift og er vant til å ha folk i tiltak over lang tid. I Kvp har 
man maksimum to år på seg til å få deltakerne ut i arbeid, og nødvendige avklaringer må derfor 
foregå raskt. Det har foreløpig vært liten fremdrift i en del av sakene. Dette beror dels på at 
deltakerne som er henvist har store utfordringer når det gjelder å kunne formidles til arbeid, 
dels på noen interne utfordringer mht kompetanse hos oppfølgerne. Fossheim har nå ansatt en 
ny kvalifisert oppfølger, og skjerpet rutinene for tilbakemelding og rapportering. Kontrakten 
går ut juli 2012, men det vil bli holdt løpende evalueringsmøter. 
 
Ny europeisk forskning har vist at direkte formidling ut mot ordinært arbeid gir langt bedre 
resultater enn å benytte arbeidstreningsbedrifter først. Tanken er at kvalifiseringsarbeidet gjøres 
samtidig med arbeidstreningen og ikke i forkant. Såkalt” place and train” istedenfor det 
tradisjonelle ”train then place”. 
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NAV Østensjø har søkt og mottatt penger fra fylkesmannen til å prøve ut en slik modell.  
Prosjektet har vi kalt ”Snart ansatt”. I prosjektet gis lokale arbeidsgivere, som Rema 1000, 
Meny og Living inntil 13 000 kr per måned, hvorav 4000 kr går til en stedlig fadder. Fadderen 
skal være en dyktig ordinært ansatt, som har som oppgave å lære bort formelle og uformelle 
regler på arbeidsplassen og ha tett kontakt med programrådgiver, for å følge opp en deltaker i 
Kvp i en seks måneders periode. Idéen er at det med økonomisk kompensasjon og svært tett 
oppfølging fra fadder, programrådgiver og arbeidsgiver skal ende i en ansettelse for deltakerne. 
Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester er interessert i å støtte prosjektet og har gitt 
bydelen et tilskudd på kr 273 000. NAV stat betaler i tillegg for to plasser. Til nå er det 
finansiert ca 10 plasser i prosjektet, og de første plassene startet 01.10.2011. Det har vært lett å 
rekruttere arbeidsgivere til prosjektet. 
NAV vil søke eksterne midler til prosjektet også i 2012, samt benytte kommunale og statlige 
midler for å teste ut metoden.   
 
Andre kommunale tiltak som kan nevnes er lokal jobbklubb som driftes av egne 
programrådgivere, kommunale hospiteringsplasser, samt plasser i bydelens 
arbeidstreningstiltak for ungdom.   
 
Resultater: 
Per 01.08.2011 hadde 38 personer planmessig avsluttet program. Av disse hadde 10 personer 
gått over i ordinært arbeid eller til høyere utdanning. 
Til sammenligning hadde ved samme tid i fjor 29 deltakere planmessig avsluttet program, 
hvorav  17 personer fått ordinært arbeid eller begynt i høyere utdanning.  
 
I tillegg til disse tallene har noen flyttet, noen har fått innvilget arbeid og avklaringspenger 
(AAP), uføretrygd, eller blitt selvhjulpne gjennom ektefelles inntekt. Fem personer i 2010 og 
13 personer i 2011 har blitt ført tilbake til løpende økonomisk sosialhjelp, da de ikke har kunnet 
nyttiggjøre seg arbeidsrettede tiltak. Disse personene får likevel oppfølging som ved et senere 
tidspunkt kan gjøre dem klare for arbeidslivet. 
 
NAV prioriterer deltakere som har mottatt økonomisk sosialhjelp over tid. Per 01.08.2011 
hadde 72 % av deltakerne i Kvp mottatt løpende sosialhjelp før de begynte i program, mot 63 
% av deltakerne på samme tid i 2010. 
 
Til resultatene er det å bemerke at det er naturlig at resultatene i 2010 var bedre enn i 2011, selv 
om vi forventer at de vil stige noe mot slutten av året. De første deltakerne som deltok i 
programmene var mer avklart ved oppstart, dvs. mer ”formidlingsklare” til arbeidslivet. Vi 
jobber nå med det som kan betraktes som en mye tyngre gruppe, som har mye uavklart i hele 
sin livssituasjon. Sammenlignet med resten av Oslo ligger vi i år på ”gjennomsnittet” 
resultatmessig. 14 av 15 bydeler ligger under det forventede måltallet, noe som kan tyde på at 
dette er satt noe høyt, at målgruppen er noe ”tyngre”.  
 
For å bedre resultatene vil det framover bli fokusert på å få til et bedre norskopplæringssystem, 
tettere oppfølging av arbeidstreningsbedrifter, samt utprøving av formidling gjennom prosjektet 
”Snart ansatt”. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om kvalifiseringsprogrammet i bydelen tas til orientering. 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avd.sjef 



 

Sak 148/11  Sosialtjenestens arbeid med å redusere bruk av 
døgnovernattinger  
 
Arkivsak: 201100315 
Arkivkode: 344.3 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 17.10.11 70/11  
Bydelsutvalget 24.10.11 148/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SOSIALTJENESTENS ARBEID MED Å REDUSERE BRUK AV 
DØGNOVERNATTINGER  
Bakgrunn: 
I BU-møtet i mai, sak 68/11 Kommunerevisjonens rapport 05/2011 Bruk av private 
døgnovernattingstilbud, fattet Bu følgende verbalvedtak: 
Administrasjonen bes legge frem en sak for bydelsutvalget med resultatene fra den nedsatte 
arbeidsgruppen på tvers av NAV, Tiltakssenteret og Boligkontoret. Målsettingen må være å 
unngå bruk av døgnovernatting utover en måned og å unngå at barn/familier med barn må 
bruke døgnovernattingstilbud. 
 
Oslo kommunes overordnede mål når det gjelder døgnovernatting er at bruken skal reduseres til 
et absolutt minimum. I de tilfeller hvor bruk av døgnovernattingssted er nødvendig skal 
sosialtjenesten kun benytte steder som har inngått kvalitetsavtale med Oslo kommune. Dette er 
begrunnet blant annet i at bydelene da er sikret at stedene opprettholder tilstrekkelig standard. 
Steder uten kvalitetsavtale skal ikke benyttes. Dersom det i enkelte tilfeller likevel anses 
absolutt uunngåelig, har sosialtjenesten et særskilt ansvar for oppfølging av klienten. 
 
Kommunerevisjonen i Oslo kommune skriver i sin rapport 05/2011 ”Bruk av private 
døgnovernattingstilbud” følgende: ”Det har vært en betydelig økning i bruken av private 
døgnovernattingssteder i årene etter 2007, og økningen synes både og gjelde steder med og 
uten kvalitetsavtale med kommunen. Statistikken viser videre at en økende andel personer blir 
boende lenge i døgnovernattingstilbudet.”  
”Kommunerevisjonen konstaterer at bystyrets vedtatte mål om at steder uten kvalitetsavtale 
ikke skal benyttes og at opphold i døgnovernattingssteder aldri bør ha varighet over en måned, 
ikke er nådd i perioden. Samlet sett er det vår vurdering at de siste årenes utvikling på dette 
området gir grunnlag for bekymring.” 
 
I budsjett for 2011 satte sosialtjenesten som ett av målene å redusere bruken av private 
døgnovernattingsplasser, da det var registrert en forholdsvis stor økning i hospitsbruk i 2010 
sammenlignet med 2009. For å sikre prioritet på dette arbeidet ble det nedsatt en arbeidsgruppe 
bestående av lederne for hhv NAV, Tiltakssenteret og Boligkontoret.  
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Saksframstilling: 
I 2010 hadde bydelen totalt 55 personer på private døgnovernattingsplasser, hvorav tre barn. 
Kostnadene for bruk av døgnovernattinger var 2,058 mill. kroner i 2010. Til sammenligning har 
bydelen per 2.tertial 2011 hatt totalt 51 personer på private døgnovernattingsplasser, og det er 
brukt 1,083 mill. kroner. I 2011 har sju barnefamilier med til sammen 11 barn bodd på private 
døgnovernattingssteder. Tre av disse familiene med i alt fem barn har bodd på 
døgnovernattings-steder uten kvalitetsavtale. 
 
Det ligger derfor an til at vi i 2011 får et høyere antall personer på private 
døgnovernattingsplasser enn i 2010. Imidlertid ser det ut til at kostnadene på dette området blir 
noe redusert i forhold til 2010. Årsaken til dette er at personene bor kortere tid på 
døgnovernattingen i år enn i fjor. 
 
Per 01.10.2011 er det totalt 8 enslige personer som bor på private døgnovernattingssteder, alle 
på steder med kvalitetsavtale. Av de åtte personene er det fem som har bodd der i over tre 
måneder, tre av disse har bodd der over fire måneder. De som har bodd lenge er vurdert for 
både kjøp av andre eksterne botilbud, bolig i bydelens bofellesskap og kommunale leiligheter. 
Det er per 01.10.2011 ingen barnefamilier på private døgnovernattingssteder. 
 
I løpet av 2011 har det blitt stadig vanskeligere å skaffe brukere som har behov for privat 
døgnovernatting plass med kvalitetsavtale. Det er nå tre private døgnovernattingssteder som har 
kommunal avtale med Oslo kommune: Evangeliesenteret – E.S.bolig, Dybwadsgate pensjonat 
og Blå kors bosenter. Totalt tilbys det 96 rom for alle bydeler i Oslo. Det er sjelden ledig rom 
på disse plassene, noe som fører til at bydelen må bruke andre private døgnovernattingssteder 
uten kvalitetsavtale. Her må brukerne følges tettere opp av sosialtjenesten, og det kreves 
særskilt rapportering til Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester ved bruk av slike plasser.  
Fra august 2011 har Oslo kommune avviklet avtale med det eneste stedet som var godkjent for 
å kunne ta imot familier med barn.  
 
Årsaken til at klienter tilbys plass på døgnovernattingssteder er at det ikke har vært mulig å 
skaffe ordinær leilighet på forholdsvis kort varsel.  
Å fremskaffe egnede boliger til personer som er i kontakt med sosialtjenesten fordi de står helt 
uten bolig, eller er i ferd med å miste sin bolig, er et krevende arbeid og en bør ha god 
kjennskap til utleiemarkedet i Oslo. Sosialtjenesten erfarer at det blir stadig vanskeligere i 
dagens stramme boligmarked, å få tak i leiligheter ute på leiemarkedet, og pågangen på hver 
enkelt er stor. Når utleiere får mellom 30-60 henvendelser, har våre brukere lite å tilby i forhold 
til de leietakerne som har fast inntekt og referanser fra tidligere leieforhold. De utleiere som er 
interessert i å leie ut til sosialtjenesten har ofte en bolig av dårligere standard og/eller høy 
husleie.  
Husleienivået på leiligheter på utleiemarkedet i Oslo er høyt; en 1- roms leilighet ligger på 
mellom kr 7500 – kr 8500, en 2- roms mellom kr 8500-kr 11 000, og 3- roms leiligheter har en 
leiepris mellom kr 12000-kr 14 000. I tillegg opplever man av og til at utleier skrur opp prisen 
fordi vi ringer fra NAV/Bydel Østensjø.  
 
Sosialtjenesten v/arbeidsgruppen har vurdert at et viktig virkemiddel til å redusere bruk av 
døgnovernatting er å arbeide for å forhindre utkastelse fra bolig. Det innebærer både tett 
oppfølging for å hindre at det opparbeides husleierestanser, men også å inngå avtaler med 
klienter om forvaltning av deres økonomi for å hindre gjentakelser.  
Ett av de viktigste virkemidlene er å bistå brukere med å framskaffe bolig så raskt som mulig. 
Boligkonsulent på boligkontoret og boveileder på tiltakssenteret har derfor hatt som oppgave å 
framskaffe boliger på det ordinære leiemarkedet for klienter. Arbeidet med boligfremskaffelse 
er tidkrevende, og om man ikke har tid til å følge opp alle henvendelser mister man fort boliger. 



I tillegg hender det at ansatte i sosialtjenesten må være med på boligvisninger sammen med 
bruker på kveldstid. En ser at enkelte bydeler i Oslo nå ansetter ”boligfremskaffere”, dels med 
erfaring fra boligbransjen, som bare arbeider med å fremskaffe boliger og gå på visninger 
sammen med bruker.  
 
Boligkontoret har så langt i år mottatt 50 henvisninger til boligfremskaffelse fra NAV, og hittil 
klart å fremskaffe 10 boliger på det private markedet. I tillegg har ni personer fått kommunal 
bolig, en person fått startlån til kjøp av bolig og 20 personer funnet bolig selv.  
 
En mulighet for å skaffe flere utleieboliger, er at bydelen v/ boligkontoret leier inn boliger fra 
private utleiere. Bydelen blir da stående som leietaker og ansvarlig for leiligheten og at 
husleien blir betalt. Tidligere erfaring med slik innleie av boliger er at det krever mye 
administrasjon og er kostbart for bydelen, og det har derfor ikke vært høyt prioritert.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om sosialtjenestens arbeid med å redusere bruk av døgnovernatting tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avd.sjef 
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Sak 149/11  Samlokaliserte boliger for utviklingshemmede og 
funksjonshemmede  
 
Arkivsak: 201000360 
Arkivkode: 371.2 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 17.10.11  
Råd for funksjonshemmede 18.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 149/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SAMLOKALISERTE BOLIGER FOR UTVIKLINGSHEMMEDE OG 
FUNKSJONSHEMMEDE  
 
Bakgrunn: 
Bydelsutvalget vedtok i sak 195 /09 Bydelsdirektørens forslag til budsjett 2010 - 
Verbalforslag 31 A - Boligtilbud for utviklingshemmede og funksjonshemmede: 
Bydelsdirektøren bes legge fram en vurdering våren 2010 av behov og muligheter for å 
opprette flere samlokaliserte boliger for utviklingshemmede og funksjonshemmede. 
 
Bydelsutvalget fikk i oktober 2010, sak 177/10, Behov for samlokaliserte boliger for 
utviklingshemmede og funksjonshemmede, til orientering. Se vedlegg.  
 
Bydelsutvalget fattet 18.10.2010 følgende vedtak i sak 177/10:  

1. Sak om ”Behov for samlokaliserte boliger for utviklingshemmede og 
funksjonshemmede” tas til orientering. 

2. Arbeidsgruppen som bydelsdirektøren vil nedsette bes i tillegg til de oppgaver som 
omtalt i saken, utrede hvilke gevinster i form av bedre kvalitet og lavere kostnader som 
kan oppnås ved at bydelen leier/anskaffer større og mer hensiktsmessige utformede 
boliger til brukere med utviklingshemming og funksjonshemming. Utredningen bes lagt 
fram for bydelsutvalget våren 2011. 

3. Bydelsutvalget mener det må være brukerrepresentanter (2) i arbeidsgruppen som skal 
utrede behov for samlokaliserte boliger for utviklingshemmede og funksjonshemmede. 
Brukere og pårørende som blir berørt av den gjennomgangen bydelen skal ha av de 
plasser og tilbud de i dag kjøper, må tas med i prosessen helt fra starten av. 

 
Saksframstilling: 
Status per september 2011 
Bydel Østensjø har 44 leiligheter for mennesker med utviklingshemming. Disse er fordelt på 8 
samlokaliserte boliger med stedlig personalbase. Disse er igjen organisert som 5 tjenestesteder 
med 5 tjenesteledere. I tillegg er det 4 personer som bor i selvstendige leiligheter, som får 
oppfølging fra personalbasen ved Bryn bolig.  
 
Bydelen kjøper bo- og omsorgstilbud for til sammen 15 personer, herav 8 personer med 
diagnosen utviklingshemming og 3 med hjerneskade.   



 
4 av bo- og omsorgstilbudene til utviklingshemmede kjøpes av private leverandører og 4 tilbud 
driftes av Oslo kommune/Storbyavdelingen eller andre bydeler. 
 
Det finnes 17 kommunale boliger i bydelen (ikke samlokaliserte) som er øremerket fysisk 
funksjonshemmede. Tildelingen av disse skjer sentralt, på tvers av bydelsgrenser, etter søknad 
via bydelenes boligkontor. Søkere fra Bydel Østensjø har ingen fortrinnsrett til disse boligene i 
vår bydel og de omtales ikke videre i saken.  
 
Funksjonshemmede med ervervet hjerneskade eller lignende, som har behov for samlokalisert 
bolig med personalbase, omfattes av denne saken. 
 
Kartleggingen av behov for samlokaliserte boliger er begrenset til personer som 
bestillerkontorene 0-17 og 18+, har oversikt og kjennskap til. Enkelte har levert inn søknad. 
Andre er kjent fordi de har andre tjenester eller nærmer seg 18 år, men fremdeles bor med 
foreldre/pårørende.  
 
Antall mennesker med utviklingshemming/nedsatt funksjonsevne, som er over eller blir 18 år, 
med antatt behov for samlokalisert bolig med stedlig bemanning de neste 4 årene: 
 
          Bolig- 
          behov 
5 års- 
periode    

Søkt bolig - 
stort 
omsorgs-
behov 

Søkt bolig - lettere 
omsorgsbehov/ 
hjemmeboende 
m/miljøarb.tj. 

Ikke søkt - men 
antatt boligbehov 
etter hvert pga 
pårørendes alder  

Totalt 

 
2010-2015 

 
13 

 
13 

 

 
6 
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Til sammen er det 32 personer med utviklingshemming eller annen nedsatt funksjonsevne som 
antas å ha behov for en samlokalisert bolig eller egen bolig i løpet av de neste 4 årene. 
 
Flere pårørende som har søkt om bolig for sine, har ikke angitt tidspunkt for når det er aktuelt 
med bolig. Erfaringsmessig ønsker mange i det lengste å ha eget barn, uansett alder, boende 
hjemme i familien, men ser samtidig at det kan bli aktuelt om ikke alt for lenge at de selv ikke 
lenger kan stå i denne omsorgsrollen.   
 
Det har også vist seg at enkelte som har søkt om bolig likevel har takket nei til konkret tilbud. 
Det oppgis da at det ikke er rett tidspunkt eller boligens utforming ikke er i tråd med det de 
ønsker. Dette gjør det vanskelig å planlegge disse tilbudene.   
 
Det hender også at det oppstår et akutt behov for omsorgstilbud/bolig. I slike tilfeller vil 
bydelen, med bakgrunn i det aktuelle behovet, midlertidig finne egnet omsorgsbolig, 
midlertidig plass i en samlokalisert bolig eller gå til midlertidig anskaffelse av bolig med 
tjenester utenfor bydel; enten i andre bydeler, gjennom Storbyavdelingen eller hos privat 
leverandør, i påvente av organisering eller kjøp av mer permanent botilbud.   
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Arbeidsgruppens sammensetning og arbeid 
Bydelsdirektøren nedsatte en arbeidsgruppe med to brukerrepresentanter. Begge er pårørende 
og medlem av hver sin interessegruppe innenfor området utviklingshemmede. Arbeidsgruppen 
hadde representanter fra alle fagavdelingene i bydelen og besto av:  
 

- brukerrepresentant for Landsforeningen for utviklingshemmede og pårørende (LUPE) 
- brukerrepresentant for Norsk forbund for utviklingshemmede (NFF) og medlem i 

bydelens råd for funksjonshemmede (RFF) 
- boligkonsulent, boligkontoret 
- representant/saksbehandler, bestillerkontor 0-17 
- saksbehandler, bestillerkontor 18+ 
- spesialkonsulent avdeling rehabilitering og omsorg 

 
Arbeidsgruppen har hatt drøftet følgende temaer:   

1. Antatt behov for boliger 
2. Tidsperspektiv i plan for etablering av nye boliger 
3. Bruker- og pårørendemedvirkning 
4. Type boliger/ størrelse på boliger og antall beboere i samlokalisering 
5. Hvilke muligheter det er til å finne løsninger i egen bydel i løpet av de neste 2 årene 
6. Hvilke utfordringer som utløser et akuttbehov for bolig/plassering, for eksempel dersom 

nærmeste pårørende/omsorgsperson blir syk eller faller fra 
7. Hvilke tilskuddsordninger som finnes 
8. Etablering av borettslag eller bofellesskap etter modell av Tangerudbakken 
9. Videre arbeid 

 
Antatt behov for boliger, samt tidsperspektiv for dette 
Arbeidsgruppen mener at tabellen over viser behovet for boliger for utviklingshemmede som 
trenger stedlig bemanning i boligen.      
 
Personene som har et antatt snarlig behov for bolig har enten levert en formell søknad om 
bolig, eller behovet er kjent fordi de mottar andre tjenester. 
 
Gruppen utviklingshemmede har historisk sett hatt forventet kortere livsløp/levetid enn øvrig 
befolkning, men en ser nå i nyere forskning, at deres levetid nærmer seg den øvrige 
befolkningen. Det er også flere innen denne gruppen her i bydelen som er over 67 år. Dette 
innebærer blant annet at utviklingshemmede kan ha høy alder, med økende sykelighet og 
økende behov for pleietjenester. Beboerne i bydelens samlokaliserte boliger for denne 
målgruppen har en aldersspredning fra 19 år til 70+. Det er store variasjoner i de individuelle 
behovene. Enkelte av de eldste har store pleie- og omsorgsbehov, som kunne kvalifisert for 
plass i sykehjem. Også yngre kan ha stort pleie- og omsorgsbehov på grunn av helsemessige 
årsaker. 
 
Bydelens samlokaliserte boliger for utviklingshemmede, er spredd rundt i bydelen og finnes i 
blokkbebyggelse og i villaområder. Et tjenestested kan bestå av flere hus/etasjer, men er 
organisert i mindre samlokaliserte enheter med fra 3 til 7 beboere. Det er liten grad av utflytting 
fra bydelens samlokaliserte boliger for utviklingshemmede. 
 
Behovene til de 32 som beskrives å ha et boligbehov i løpet av de nærmeste 4 årene vil være 
forskjellige og søknadene og tilbudene må vurderes individuelt når det blir aktuelt med flytting. 
Det må videre planlegges både på kort og lengre sikt. 
 
Bruker- og pårørendemedvirkning 



Arbeidsgruppen er enig om betydningen av tett dialog med interesserte søkere/potensielle 
beboere og deres pårørende om hvilket tilbud de ønsker seg, hva de forventer og hva bydelen 
har ansvar for og kan tilby. Arbeidsgruppen foreslår at det inviteres til et åpent møte for denne 
målgruppen og deres pårørende, hvor dette er tema. 
 
Type boliger, størrelse på boliger og antall beboere i samlokalisering 
Oslo bystyre vedtok 25.08.2010 følgende:   
 

”I den grad boliger samlokaliseres bør det tilstrebes enheter/små grupper som ikke er 
større enn maksimum 4-8 boliger.”  
 
”Det skal være mulig å velge bolig som ikke er samlokalisert med andre 
funksjonshemmede/utviklingshemmede.” 

 
Gruppen utviklingshemmede har svært ulik grad av fungering, og derved også forskjellige 
boligbehov. Det er viktig å ivareta behovene for selvstendighet og selvstyrt liv og behov for 
trygghet. Hvordan dette skal ivaretas kan være ulikt, ut fra den enkeltes behov.  
 
Noen kan og vil bo i en selvstendig leilighet. Av disse kan noen klare seg med mer eller mindre 
oppfølging. Innen denne gruppen skaffer mange en bolig selv, og de kan da søke tilskudd og 
lån på ordinær måte. Noen kan også søke vanlig omsorgsbolig, gjennom boligkontoret. Andre 
kan bo i en liten selvstendig boenhet/hybel, men med tilknytning til et større fellesskap og 
personalbase.  
 
For andre er det viktig å ha egen leilighet, men med personalbase og noen fellesområder 
tilknyttet boligen, og for disse synes det å være et godt alternativ å bo i samlokalisert bolig, 
enten i et småhus med flere leiligheter eller leiligheter i blokk.  
 
Noen brukere med lav grad av selvstendig fungering, kan profittere på en bolig hvor det er 
fellesarealer og personale, med omsorgsboligstandard.  
 
Med så store individuelle variasjoner blir dialogen og forventningsavklaringen med pårørende 
og brukere et viktig redskap for bydelens planlegging. 
  
Bydelen har god erfaring med de samlokaliserte boligene hvor tjenestestedet består av flere 
leiligheter, men hvor enhetene med fellesareal er for 6-7 beboere. 
Erfaringen er at det kan være meget sårbart med få samlokaliserte boliger hvor det er et visst 
hjelpebehov. Det er vanskelig med sykefravær/ferieavvikling og å få til en god turnus. Det er 
også vår erfaring at det kan være vanskelig å få ansatt fagpersonell. Større tjenestesteder, med 
flere ansatte, kan ha større muligheter til å utvikle gode faglige miljøer. Samtidig kan man sikre 
at hvert hus eller etasje ikke har flere enheter enn 3-8. 
 
Brukerrepresentantene er også opptatt av at utviklingshemmede skal ha mulighet for å 
integreres i ordinære bomiljø. Det har vist seg noen steder at pårørende/foreldre går sammen 
om å kjøpe boliger til sine barn på det ordinære boligmarkedet, og at de ved behov, får tjenester 
som praktisk bistand/miljøarbeid, eventuelt med hjemmesykepleie. Brukerrepresentantene er 
opptatt av botilbud ala Tangerudbakken borettslag. Tangerudbakken er et borettslag på Stovner, 
der det bor 7 utviklingshemmede. En åttende leilighet fungerer som fellesareale som hver 
beboer eier en del av. Borettslaget er etablert etter initiativ fra et foreldrepar i samarbeid med 
en utbygger, Helse- og velferdsetaten, Bydel Stovner, OBOS og Husbanken. OBOS er 
regnskapsfører for det frittstående borettslaget. Initiativtakerne har nedlagt mye arbeid i 
prosessen. Prosjektet ble finansiert med lån fra Husbanken, prosjektrettet tilskudd og 

 32 



33 

   33

personrettet tilskudd. Hver beboer mottar kommunal og statlig bostøtte, og hver leilighet kostet 
1 661 369 kroner. Når betjening av fellesgjeld og fellesutgifter er beregnet og bostøtte trukket 
fra, har hver av beboerne en månedlig husleie på mellom 3 og 4 tusen kroner. 
 
Hvilke muligheter er det til å finne løsninger i bydelen på kort og lengre sikt 
Noen av dagens samlokaliserte boliger for utviklingshemmede i bydelen, er svært 
uhensiktsmessige. Dette gjelder særlig noen av enhetene i hus.  Husene er ikke opprinnelig 
bygd for formålet. Noen har lite fellesareale, ikke skikkelig rom for personalbase, og boligene 
har store mangler når det gjelder universell utforming. I tillegg har noen av dem store 
bygningsmessige svakheter. Boligene er lokalisert i eldre ene- og tomannsboliger/rekkehus. 
Flere boliger har store vedlikeholdsbehov. Bydelen er i kontakt med Boligbygg som 
forvalter/eier boligmassen. Noen forhold lar seg utbedre, mens andre ikke lar seg løse innenfor 
nåværende bolig. Boligbygg kan imidlertid ha andre prosjekter i bydelen som kan bli 
interessante, men da ofte ved riving av aktuelt bygg og bygging på tomten.   
  
Med økende alder og hjelpebehov innen beboergruppen, er det et stort behov for tilrettelegging 
for beboere med behov for hjelpemidler som takheis, rullestol, eventuelt sykehussenger.   
 
To tjenestesteder med samlokaliserte boliger er lokalisert i blokkbebyggelse, hvor det er 7 
beboere per etasje. Disse viser seg godt tilrettelagte, med livsløpsstandard. I den ene blokken er 
det 14 boliger fordelt på to forskjellige etasjer, men med felles leder og bemanning.  
 
I denne blokken kan det bli aktuelt med rehabilitering av en ny etasje med plass til 7 beboere. 
Dette kan man kanskje få til på relativt kort sikt, og vil da eventuelt kunne avvikle noen av de 
mest uhensiktsmessige boligene og eventuelt få plass til nye brukere.  
 
De viktigste argumentene for også å se på en slik enhet hvor bydelen allerede har 
samlokaliserte boliger: 
 

 det er etablert et faglig miljø som kan bygges ut i takt med at det etableres nye boliger  
 en kan oppnå stordriftsfordeler uten at den enkelte boenhet blir større enn for 7-8 

beboere for eksempel ved felles varebestillinger, utveksling av personale/kompetanse 
 leilighetene blir store nok til å ivareta behov for privatliv 
 leilighetene kan få universell utforming  
 egnede fellesarealer, aktiviteter og fellesskap på tvers av etasjene  
 i dette eksempelet er det tilbud om frisør og fotpleier    
 en vil kunne avvikle uegnede og uhensiktsmessige boliger, ved å gi tilbud om å 

overføre beboere, med personale, til ny enhet, samt kunne gi tilbud til nye brukere 
 bygget er etablert og det kan gå relativt raskt med nødvendig ombygging 

 
Bydelen må samtidig gå i dialog med Boligbygg for å få oversikt over hvilke prosjekter som 
kan være mest aktuelt å gå videre med andre steder i bydelen. 
 
Kostnader:  
BUs vedtak punkt 2 sier: ”.. utrede hvilke gevinster i form av bedre kvalitet og lavere kostnader 
som kan oppnås ved at bydelen leier/anskaffer større og mer hensiktsmessige utformede boliger 
til brukere med utviklingshemming og funksjonshemming.” 
 
I heldøgnsbemannede boliger vil kostnadene ved stordrift først og fremst dreie seg om mulighet 
til en del felles driftsutgifter, og mulighet til å bruke personalet mer fleksibelt.  
 



Døgnpris per plass i de boligene bydelen drifter i dag, varierer veldig ut fra hvor stort 
hjelpebehov den enkelte beboer har og hvor mye ressurser dette utløser. Dette avhenger av hva 
slags vedtak om tjenester og bemanning den enkelte har. Døgnprisene varierer på samme måte i 
tilbud bydelen kjøper, fra kr 2000 per døgn til ca kr 15 000 per døgn. For kostnadskrevende 
brukere får bydeler/ kommuner statlig refusjon for en stor del av lønnsutgiftene, og det er i all 
hovedsak lønnsutgifter som utgjør forskjellene i kostnader.   
 
Samtidig er det som nevnt tidligere i saken et problem at boligen blir lite robust med hensyn til 
bemanning, der det er få beboere/ansatte. Det er også ofte et problem å rekruttere fagpersonell i 
små enheter, noe som har konsekvenser for både kvalitet og effektivitet. 
  
Videre arbeid 
Arbeidsgruppen foreslår at det gjennomføres en spørreundersøkelse/intervju med pårørende til 
de utviklingshemmede som er registrert og kjent for bydelen, og at det deretter arrangeres et 
møte for pårørende/brukere med informasjon om tilskuddsordninger og muligheter for 
kjøp/etablering av egne botilbud. Dette er i tillegg til møtet om ønsker/forventningsavklaring 
for de som er aktuelle for samlokaliserte boliger.  
 
Bydelen fortsetter å arbeide med planene om samlokaliserte leiligheter, og går samtidig i dialog 
med Boligbygg om andre aktuelle steder i bydelen der det kunne være aktuelt med 
nybygg/ombygging av boliger i etablert bomiljø. 
 
  Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Sak om behov for samlokaliserte boliger for utviklingshemmede, tas til orientering. 
2. Bydelen vil i løpet av 2012 arbeide videre med planer skissert i denne saken. 
3. Det arrangeres innen 2.tertial 2012 et orienterings- og informasjonsmøte om boliger for 

utviklingshemmede for pårørende og brukere, etter å ha gjennomført en 
intervjuundersøkelse som beskrevet i saken. 

4. Det arrangeres innen 2.tertial 2012 et møte for aktuelle brukere til samlokaliserte 
boliger med stedlig bemanning, med gjensidig informasjon og forventningsavklaring.. 

 
 
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 150/11  Rapport uanmeldt tilsyn - Langerud sykehjem 10.06.2011  
 
Arkivsak: 201100229 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 17.10.11  
Omsorgskomite 17.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 150/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT UANMELDT TILSYN - LANGERUD SYKEHJEM 10.06.2011  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 10.06.2011, mottatt i 
bydelsadministrasjonen 30.06.2011. Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, mottatt 
03.10.2011, er også vedlagt saken.  

Bydelsdirektøren har følgende kommentarer til rapporten: 
1. Sykehjemslegen tar opp med tilsynsutvalget spørsmål vedrørende hjelpemidler til beboere i 
sykehjem.  

Bydelsdirektøren gjør oppmerksom på at rettigheter for tildeling av hjelpemidler er forskjellig 
for hjemmeboende og beboere i institusjon. Hovedregelen for institusjonsbeboere er at 
kommunen har ansvar for hjelpemidler til bruk i institusjonen. Hjelpemidler som anskaffes 
under opphold i institusjon, og som er et ledd i den behandling og trening av funksjoner som 
institusjonen normalt yter, anses som ordinært institusjonsutstyr, og er institusjonens ansvar. 
Folketrygden dekker kun unntaksvis hjelpemidler til bruk i institusjon.  

2. Personalet som tilsynsutvalget snakker med, gir til kjenne at de ikke er kjent med sjekkliste 
IS-1513, kartlegging av alvorlige sansetap blant eldre.  

Bydel Østensjø oversendte 18.03.2009 til Sykehjemsetaten bydelsutvalgets vedtak av 
09.02.2009, sak 14/09 ”Kompetanse på hørselshjelp i sykehjem”, se vedlegg. 

 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 10.06.2011 og Sykehjemsetatens uttalelse, 
tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 3 
 



 

Sak 151/11  Søknad om støtte til TV-aksjonen 2011  
 
Arkivsak: 201100541 
Arkivkode: 855 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 24.10.11 151/11  
 
SØKNAD OM STØTTE TIL TV-AKSJONEN 2011  
 
Bakgrunn: 

Inntektene fra årets TV-aksjon, som ble avholdt den 23. oktober 2011, skal gå til Norsk 
folkehjelps arbeid med mineproblemer i Asia, Afrika og Europa. I tillegg skal deler av de 
innsamlede midlene gå til opptrening av minehunder i Norsk folkehjelps eget globale 
treningssenter i Bosnia-Hercegovina. 

 
Saksframstilling:  
Bydelsutvalget i flere år hatt som tradisjon å bevilge midler til frivillighetssentralene/ 
aksjonskomiteene i bydelen i forbindelse med deres innsamlingsarbeid knyttet til TV-aksjonen.  
 
Det har i år kommet inn søknad om støtte til TV-aksjonen fra Oppsal Frivillighetssentral, 
Manglerud og Abildsø aksjonskomité, samt Bøler aksjonskomité, totalt pålydende kr 12 500,-. 

- Oppsal Frivillighetssentral v/Turid Danielsen, søker Bydel Østensjø om kr 7 500. 

- Abildsø og Manglerud aksjonskomité v/ hhv. Ingeborg M. Seglem og Jørgen Drake, 
søker Bydel Østensjø om kr 2 000 (kr 1000,- per komité).  

- Bøler aksjonskomité v/Jens Olav Sporastøyl, søker Bydel Østensjø om kr 3 000.  

 
Midlene det søkes om skal dekke utgifter komiteene har hatt i forbindelse med lokal 
planlegging og gjennomføring av TV-aksjonen, herunder:  

- utgifter i forbindelse med komitémøter før og etter aksjonsdagen 
- telefonutgifter i forbindelse med søking etter frivillige 
- portoutgifter i forkant av aksjonen 
- bevertning til komitémedlemmer og bøssebærere. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oppsal Frivillighetssentral bevilges kr 7 500 iht. søknad. Abildsø og Manglerud aksjonskomité 
bevilges kr 2 000 iht. søknad. Bøler aksjonskomité bevilges kr 3 000 iht. søknad. Midlene 
dekkes av bydelsutvalgets budsjett og refunderes på bakgrunn av innsendt regnskap fra 
aksjonskomiteene. 
 
 
Tove Stien /s        Åse Merete Ternå /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg:  3 
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Sak 152/11  Offentlig ettersyn av planstrategi og planprogram for 
kommuneplan 2013 - 2030 med juridisk bindende arealdel for Oslo  
 
Arkivsak: 201100332 
Arkivkode: 511 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 17.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 152/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OFFENTLIG ETTERSYN AV PLANSTRATEGI OG PLANPROGRAM FOR 
KOMMUNEPLAN 2013 - 2030 MED JURIDISK BINDENDE AREALDEL FOR OSLO  
 
Bakgrunn: 
Det vises til offentlig ettersyn av utkast til planstrategi og planprogram for kommuneplan 2013-
2030 med juridisk bindende arealdel for Oslo, fra Byrådsavdeling for finans og næring. 
 
Kommuneplan 2013 skal omfatte både samfunnsdel med strategi for byutvikling og en juridisk 
bindende arealdel. I utkastet til planstrategi er de utfordringer og muligheter som følger av 
befolkningsutviklingen valgt til hovedtema for kommuneplanarbeidet. 
 
Oslotrender 2011 er vedlegg til planstrategien og gir et faktagrunnlag for 
kommuneplanarbeidet. Forslaget til planstrategi, planprogram og vedlegget Oslotrender 2011 
kan lastes ned frakommunes nettside: http://www.kommuneplan.oslo.kommune.no/  
 
Frist for høringsuttalelser er satt til 01.11.2011. 
 
Saksframstilling: 
 
Planstrategi: 
Oslo skal utarbeide ny kommuneplan for en periode med historisk høy vekst. Høy vekst skaper 
store forandringer og legger press på kommunens økonomiske ressurser, byens miljø og 
arealer. Kommuneplanprosessen skal behandle både utfordringene og mulighetene som veksten 
gir. 
Første fase i arbeidet er en planstrategi som legger føringer for planarbeidet. 
 
I utkastet til regional planstrategi er det skissert tre alternative utviklingsmuligheter: 
 
”Videreføre historisk utbyggingsmønster”: 
Her rendyrkes et fremtidig utbyggingsmønster med de samme hovedtrekkene som utviklingen 
de siste årene. 
 
”Konsentrert utvikling av byer”: 
Veksten konsentreres i Oslo og noen få banebetjente byer i Akershus. 
 



”Fortetting i mange knutepunkter”: 
Veksten skjer i byene, større knutepunkter og øvrige knutepunkter langs kollektivnettet.  
 
 
Regjeringen har fastsatt nasjonale forventninger til regional og kommunal planlegging, og har 
formulert 66 forventninger som er ordnet under 6 tema: 
 
Klima og energi. 
By og tettstedsutvikling. 
Samferdsel og infrastruktur. 
Natur, kulturmiljø og landskap 
Helse, livskvalitet og oppvekstmiljø. 
 
Byrådet vil møte utfordringene og gjennomføre planarbeidet med følgende syv fokusområder: 
 
1. Kvaliteten i kommunens tjenester – økonomi og brukerinnflytelse. 
2. Levekår, trygghet og sosial mobilitet 
3. Nyskaping i en internasjonal næringsby og landets kunnskapshovedstad. 
4. Kultur- og livskvalitet i en skapende by. 
5. Klimakutt og miljøby. 
6. Velfungerende storby og hovedstadsregion. 
7. Økonomisk bærekraft og innovasjon i kommunen.  
 
Byutviklingsstrategi:  
Byrådet legger opp til å videreføre hovedtrekk i nåværende arealpoletikk med en banebasert 
flerkjernet knutepunktsutvikling. Tre ulike grep som videreutvikler denne 
byutviklingsstrategien vil bli utredet: 
 
1. Den regionale ”korridorbyen”: 
Utvikling med høy utnyttelse i de tre korridorene mot vest, nordøst og syd prioriteres. Grepet 
innebærer kraftig utbyggingstetthet i soner langs et kapasitetssterkt transportsystem med 
jernbane og t-bane som hovedskjelett i regionen. 
 
2. Den byovergripende ”ringbanebyen”: 
Utvikling med høy utnyttelse i områder med utbyggingspotensial langs eksisterende eller nye 
tverrforbindelser på banenettet, og i knutepunkter med radielle baner, for å redusere 
belastningen mot og gjennom sentrum. Eksempel på slik tverrforbindelse kan være ny indre 
eller ytre t-banering. 
 
3. ”Herlighetsbyen”: 
Utvikling med høy utnyttelse prioriteres i lokalområder med ”herlighetsverdier”, dvs. i områder 
i gang-/ sykkelavstand til viktige bytilbud og kvaliteter som mange mennesker kan ha glede av: 
langs fjorden, langs elver og bekker, nær store grøntområder og idrettsområder i byggesonen, 
inntil Marka, nær senterdannelser med særlig godt servicetilbud, nær kulturtilbud og 
særpregede kulturelle identitetsområder, inntil institusjonelle/ FoU-utviklingsområder, i 
utvalgte områder mellom Ring 2 og 3 (også småhusområdene). 
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Juridisk bindende arealdel: 
 
Den juridisk bindende arealdel skal inneholde en planbeskrivelse med konsekvensutredning 
med følgende temaer: 
Konsekvenser av klimaendringer 
Energibruk og klimagassutslipp 
Samordnet areal og transportutvikling 
Konsekvenser for landskap og naturmangfold 
Støy og luftforurensning 
Kulturminer 
Folkehelse, universell utforming, barn og unge 
ROS-analyse 
 
 
Om prosessen: 
En egen nettside vil gi løpende informasjon om prosessen: 
http://www.kommuneplan.oslo.kommune.no/kontaktinformasjon/ 
 
På nettsiden kan organisasjoner og innbyggere også levere innspill til arbeidet. Innspillene 
registreres i offentlig journal og utnyttes i prosessen. 
 
Bruk av Plan- og bygningsetatens informasjonsavis Byblikk. 
 
Redaksjonell omtale i lokalaviser. 
 
Egne informasjonsfoldere. 
 
 
Etter at bystyret har vedtatt planstrategien og arbeidet med mål og strategier innenfor 
planstrategiens syv fokusområder er i gang, vil byrådet invitere til en ny 
medvirkningskonferanse og til seminar innenfor fokusområdene med den samme brede 
deltakelsen som oppstartskonferansen. Byrådet vil spesielt sikre at grupper som krever spesiell 
tilrettelegging får medvirke i prosessen, herunder barn og unge. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Utkast til planstrategi og planprogram for kommuneplan 2013-2030 med juridisk bindende 
arealdel for Oslo tas til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
 
 



 

Sak 153/11  Nedklassifisering av sidevei til Treskeveien  
 
Arkivsak: 200401317 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 17.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 153/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
NEDKLASSIFISERING AV SIDEVEI TIL TRESKEVEIEN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev fra Bymiljøetaten, Divisjon samferdsel, vedrørende nedklassifisering av 
sidevei til Treskeveien. Eventuelle merknader eller innspill til saken sendes Bymiljøetaten 
innen 14.11.2011.  
 
Saksframstilling: 
I tilknytning til reguleringsplan for Treskeveien 31 har utbygger blitt pålagt å etablere 25 
parkeringsplasser. Disse skal anlegges i tilknytning til en sidevei fra Treskeveien, delvis på 
kommunens eiendom og delvis på Treskeveien borettslags eiendom. Treskeveien borettslag 
ønsker at parkeringsplassen skal merkes med private skilt, noe som nødvendiggjør at veien 
endres fra offentlig til privat vei. Tiltaket tar også sikte på å bedre borettslagets adkomst for 
utrykningskjøretøyer. Sideveien er i dag kommunal vei som avsluttes av en snuplass, og har 
tidligere blitt omregulert til felles avkjørsel. Selv om reguleringsplanen er vedtatt etter Plan- og 
bygningsloven krever veilovens §7 at det fattes særskilt vedtak om endring av veistatus.  
Myndigheten til å fatte vedtak om nedlegging av vei ligger i Bystyret. Nedlegging av veien 
innebærer at veien blir privat og at eier/bruker får ansvar for drift og vedlikehold. 
 
I etterkant av høringsfristen vil det utarbeides en byrådssak som sendes til politisk behandling. 
En eventuell nedlegging av sideveien fra kommunal til privat vei vil skje når vedtaket fattes 
politisk. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Bydel Østensjø har ingen merknader eller innspill til at sidevei til Treskeveien 31 
nedklassifiseres,  
forutsatt at Treskeveien borettslag vil overta ansvaret for drift og vedlikehold av sideveien. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø har ingen merknader eller innspill til at sidevei til Treskeveien 31 
nedklassifiseres, 
forutsatt at Treskeveien borettslag vil overta ansvaret for drift og vedlikehold av sideveien. 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 154/11  Søknad om salgsbevilling grunnet eierskifte ved Joker 
Manglerud, Svartdalsveien 50  
 
Arkivsak: 201100298 
Arkivkode: 945.5 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 17.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 154/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SØKNAD OM SALGSBEVILLING GRUNNET EIERSKIFTE VED JOKER 
MANGLERUD, SVARTDALSVEIEN 50  
 
Det vises til oversendelse av detaljskjema fra Næringsetaten vedrørende søknad om 
salgsbevilling fra Prince Drift AS grunnet eierskifte ved Joker Manglerud, Svartdalsveien 50. 
 
Saksframstilling: 
I h.h.t alkohollovens § 1-7 a kan kommunen ved vurderingen av om bevilling bør gis bl.a. legge 
vekt på antallet salgs- og skjenkesteder, stedets karakter, beliggenhet, målgruppe, trafikk- og 
ordensmessige forhold, næringspolitiske hensyn og hensynet til lokalmiljøet for øvrig.  
 
Oslo kommune har ikke satt begrensninger i antall serverings- og skjenkesteder, eller fastsatt 
områdebegrensninger eller regulert konseptvurderinger.  
 
Det vises til alkohollovens § 1-7 og det bes om at bydelen som sosialtjeneste, jf. 
sosialtjenesteloven § 3-2, uttaler seg om stedets karakter og oversender kopier av eventuelle 
klager på støy og uro. 
 
Forhold som reguleres av Plan- og bygningsloven og Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven 
er ikke relevant ift. vurdering av alkohollovens §§ 1-7 og 1-7 a. 
  
Med bakgrunn i ovenstående ber Næringsetaten at bydelsutvalget så snart som mulig, og senest 
tre uker innen mottakelsen av dette brev, avgir en uttalelse i forhold til søknaden. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Administrasjonen har ikke mottatt klager over ordensmessige eller trafikale forhold fra politiet 
eller andre instanser vedrørende butikken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om salgsbevilling fra Prince Drift AS grunnet eierskifte ved Joker Manglerud, 
Svartdalsveien 50, anbefales. 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 155/11  Prøveprosjekt elektronisk variable hastighetsskilt langs 
skolevei  
 
Arkivsak: 201000606 
Arkivkode: 615.4 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 17.10.11  
Bydelsutvalget 24.10.11 155/11  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
PRØVEPROSJEKT ELEKTRONISK VARIABLE HASTIGHETSSKILT LANGS 
SKOLEVEI  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev fra Bymiljøetaten vedrørende prøveprosjekt elektroniske variable 
hastighetsskilt langs skoleveier, hvor Trasop skole er tatt med. Ny fartsgrense krever et 
bystyrevedtak og før det en uttalelse fra bydelen og politiet. Med sikte på sak for til byråden, og 
eventuell utførelse, ber Bymiljøetaten om en uttalelse innen 07.10.2011.  
Bydelen har mottatt brevet 4.10.2011, og saksbehandler hos Bymiljøetaten er gjort 
oppmerksom på at vedtak fra bydelsutvalget tidligst vil kunne fattes 24.10.2011. 
 
Saksframstilling: 
I forbindelse med prøveprosjekt elektroniske variable fartsskilt langs skoleveier forslås 
følgende tiltak ved Trasop skole: 
 
Fartsgrense i Hellerudveien er 50 km/t. Det er etablert signalregulert gangfelt utenfor skolen. 
Trasop skoles FAU trafikkgruppe ønsker redusert hastighet til 30 km/t. Det foreslås å redusere 
farten nær skolen med elektronisk variable fartsskilt. Strekningen med redusert hastighet vil 
være ved det signalregulerte gangfeltet. Det vil være redusert hastighet i tidsrommet skolen er 
åpen, inkludert skolefritidsordning. Utenom skoletid vil hastigheten være 50 km/t. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Prøveprosjekt med elektronisk variable hastighetsskilt ved Trasop skole tilsluttes. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Prøveprosjekt med elektronisk variable hastighetsskilt ved Trasop skole tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
Bydelsdirektør        bydelsoverlege 
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